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UVODNIK
Dragi mještani Omišlja i Njivica,

pred vama je drugi ovogodišnji broj Glasnika u kojem 
ćemo podsjetiti na sve što je odrađeno u protekla dva 
mjeseca, u kojoj su fazi radovi što se upravo odvijaju u 
Omišlju i Njivicama te što se planira u narednom pe-
riodu, ali vas i upoznati sa svim aktualnostima iz naše 
općine.
U prošlom sam broju Glasnika najavila otvorenje no-
vouređenog prostora knjižnice. Najavljeno-izvršeno! 
Krajem travnja otvorili smo vrata prostrane, suvremeno 
uređene i informatizirane knjižnice s čitaonicom. Tražili 
smo i očekujemo suglasnost Grada Rijeke za povjera-
vanje knjižnične djelatnosti knjižnice „Vid Omišljanin“ 
Gradskoj knjižnici Rijeka, što podrazumijeva brojne po-
godnosti za članove naše knjižnice, od kojih i to da bi 
knjižnica bila otvorena svaki dan.
Radovi na uređenju dijela Ribarske obale i luke Njivi-
ce privode se kraju, a s dovršetkom tih radova bit će 
dovršeni i oni u ulici Draga. Veseli činjenica da  treća i 
posljednja faza uređenja Ulice kralja Tomislava u Njivi-
cama napreduje. Jednakim tempom izvode se i radovi u 
Omišlju i to u ulici Pod orišina/Večja, dijelu ulice Pušća, 
a krenut će i radovi na najprometnijoj cesti u Omišlju, u 
ulici Brgučena, što najvećim dijelom financira Županij-
ska uprava za ceste PGŽ. Posebno me raduje i skori za-
vršetak radova u kampu “Pušća” što će sredinom lipnja 
biti otvoren za svoje prve goste.
Jedan od najvažnijih projekata za Omišalj svakako je iz-
gradnja novog Društvenog doma za što je Općina Omi-
šalj podnijela zahtjev za izdavanje građevinske dozvole. 
Čim dozvolu budemo imali u rukama, a očekujem da će 
to biti do kraja lipnja, slijedi priprema i provođenje po-
stupka javne nabave za odabir izvođača radova.  
Sanacija Dina Petrokemije nije problem samo Omišlja i 
Njivica već čitavog otoka Krka, pa smo, sukladno zahtje-
vu Koordinacije (grado)načelnika otoka Krka, a na inici-

jativu Općine Omišalj posjetili, sada već bivšeg, ministra 
Slavena Dobrovića. Na sastanku je zaključeno da će 
Ministarstvo zaštite okoliša i energetike područje Dine 
proglasiti crnom točkom te da će 1. listopada ove godi-
ne donijeti odluku o sanaciji čitavog područja, da će se 
odmah krenuti s interventnim mjerama zaštite. Je li riječ 
o još jednom obećanju i što će poduzeti novi ministar 
tek nam ostaje vidjeti. Mi od borbe za poštivanje zako-
na i sprečavanje moguće katastrofe nećemo odustati.
Na posljednjoj sjednici Općinskog vijeća Općine Omi-
šalj u ovome mandatu Vijeće je odlučilo da Ribarska 
obala zadrži ime kakvo i zaslužuje - Ribarska obala! Na-
kon vrlo emotivne, na trenutke i burne rasprave, donije-
ta je jedina ispravna odluka. Ipak, najsretnija ću biti dok 
budem gledala kako Njivičari, Omišljani i svi naši gosti 
šetaju novouređenom Ribarskom obalom. 
U ovom broju Glasnika vas informiramo i o nastavku 
pravne borbe Općine za zaustavljanje ilegalnog rada omi-
šaljskog kamenoloma, a bili smo prinuđeni podignuti i 
kaznenu prijavu protiv nadležnoga rudarskog inspektora.
Dakako, bliži nam se i Dan općine, Duhovski utorek i 
pripreme za veliki dan u punom su jeku. Dodijelit ćemo 
tom prigodom i općinske nagrade, a posebno me raduje 
činjenica da onu za životno djelo dobiva veliki čovjek i hu-
manist, naš omišaljski župnik Anton Bozanić s kojim smo 
u ovom Glasniku napravili veliki prigodni razgovor.
I za kraj vas pozivam da u nedjelju, 21. svibnja 2017. go-
dine, izađete na lokalne izbore. Lokalni izbori najvažniji 
su izbori za našu Općinu jer se biraju predstavnici izvrš-
ne i predstavničke vlasti, oni za koje smatrate da imaju 
ideje, vizije, projekte i programe što jamče stvaranje 
ugodnog života u Omišlju i Njivicama. Svakako iskori-
stite svoje pravo i obvezu, radi se o budućnosti svih nas!

Vaša Načelnica
Mirela Ahmetović
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Posljednje zasjedanje članova Vijeća Općine Omišalj, koje je u 
DC-u „Kijac“ 30. ožujka okupilo nikad više javnosti, započelo je  
Prijedlogom odluke o izmjenama i dopunama Odluke o donošenju 
Prostornog plana uređenja Općine Omišalj. Gosti iz Urbanističkog 
studija Rijeka dali su uvodno izlaganje, nakon kojega je uslijedila 
rasprava vijećnika. Najviše se raspravljalo o lokalitetu „Štalice“, čiji 
je veći dio pod strogom konzervatorskom zaštitom, a čija je na-
mjena zamišljena prvenstveno kao poljoprivredna (uređenje etno-
loškog parka), no nisu isključene ni druge opcije poput turističke i 
društvene namjene (muzeji na otvorenom, izložbeni prostori, kul-
turna, rekreativna i sportska događanja). Predsjednik Vijeća Kreši-
mir Kraljić ocijenio je Plan dobrim, no slabu točku uočio je upravo 
na tom lokalitetu, području koje je zaštićeno od 1968. godine. – 
Koliko ja vidim stanje na terenu, to je jedini pravi i dobar prostor za 
širenje Omišlja kao naselja jer je ravan, relativno prometno dostu-
pan i izgradnja bi bila prilično jednostavna, kazao je Kraljić, a s nji-
me se složio i vijećnik Radović, aludirajući na postavljeno preveliko 
područje zaštite. – Vi morate biti svjesni da imate nešto što nema 
nitko, nešto posebno. Te štalice, guvna, stare kuće ne postoje ne 
samo na Krku, nego nigdje drugdje. One su vrlo vrijedne i zavri-
jeđuju poseban program. Ne možemo dozvoliti stihijsko građenje 
stambenih zgrada koje će taj prostor trajno degradirati, a vi ćete 
trajno izgubiti nešto posebno vrijedno, rekla je Tatjana Rakovac u 
ime izrađivača Plana i podsjetila da je samo najuže područje „Šta-
lica“ zaštićeno, dok je u rubnim dijelovima lokaliteta moguća in-
terpolacija objekata. Vijećnici su na kraju usvojili Prijedlog sa osam 
glasova za, jednim protiv i jednim suzdržanim. 

Aktualni sat 
Aktualni sat vijećnici su iskoristili za tekuća pitanja i probleme u 
općini Omišalj. Vijećnicu Mihelec je zanimalo u kojoj su fazi radovi 
u Kampu „Pušća“. Načelnica je odgovorila da, prema razgovoru 
s vlasnikom Kampa, radovi teku prema zamišljenoj dinamici izvo-
đenja, a Kamp planiraju otvoriti 15. lipnja i zasada prema Općini 
podmiruju sve financijske obveze. Vijećnik Đurđević predložio je 
postavljanje tabli sa zabranom kampiranja na više lokaliteta u op-
ćini, čime bi se pokušalo spriječiti divlje kampiranje koje uzrokuje 
i česte nastanke požara. Načelnica je prihvatila prijedlog i iznijela 
osnovni problem: samo jedna inspektorica radi na području cijelo-
ga otoka i izlazi na teren po prijavi Općine, ali uz policijsku pratnju 
koje u ljetnim mjesecima također manjka. Raspravljalo se i o iz-
dvajanju dječjeg vrtića kao samostalne ustanove. Vijećnica Justić 
je predložila iscrtavanje parkirnih mjesta na cesti u naselju Kijac 
koja vodi do plaže Popaj, a s obzirom na to da je policija lani na 
tom mjestu naplaćivala kazne. Načelnica je prihvatila prijedlog, no 
preduvijet tomu je pozitivno prometno rješenje Policijske uprave 
koje će zatražiti u što skorijem roku.

Godišnji izvještaj o izvršenju Proračuna
Na razmatranje i usvajanje Vijeću načelnica je podnijela i Go-
dišnji izvještaj o izvršenju Proračuna za 2016. godinu i provedbi 
plana razvojnih programa Općine Omišalj za razdoblje od 2016. 
do 2018. godine. Proračun Općine Omišalj za 2016. godinu utvr-
đen je u iznosu od 33,575.132,34 kune, a posljednjim rebalansom 
smanjen je na 30,782.650,45 kuna. Proračun je izvršen u iznosu od 
26,898.284,21 kune u rashodima i 33,969.822,97 kune u prihodima. 
– Razlika od 12 posto u rashodima odnosi se na projekte koji su 
započeli u 2016., a nastavljeni su se u 2017. godini i tiču se obnove 
školske stolarije, uređenja Ribarske obale i ulice Japlenički put. Po-
zitivna razlika od 20 posto većih prihoda odnosi se na 2,9 milijuna 
više naplaćenih poreznih prihoda, 1,5 milijuna komunalnog dopri-
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“ŠTALIcE” PODIGLE TENZIJU,  
KOMUNALNI POSLOVI USIJALI ATMOSfERU

nosa i 2,5 milijuna komunalne naknade, pojasnila je načelnica. Sa 
osam glasova za i dva suzdržana, ona vijećnika Radovića i Dapčića, 
izvještaj je usvojen.
Na dnevnome redu bio je i Prijedlog prvih izmjena i dopuna Pro-
računa Općine Omišalj za 2017. i projekcija za 2018. i 2019. godinu 
te razvojnih programa za razdoblje od 2017. do 2018. godine. Pro-
račun je donesen 8. prosinca 2016. godine i iznosio je 34,737.766 
kuna. Temeljem ostvarenog viška u 2016. godini u iznosu od 
7,071.538,76 kuna, općinska je načelnica predložila rebalans Pro-
računa koji bi iznosio 41,140.021 kunu, odnosno 18,43 posto više. 
Viškom će se podmiriti troškovi projekata koji su započeti 2016. 
godine, a čije se izvršenje očekuje u prvoj polovici 2017. Radi se o 
sufinanciranju zamjene školske stolarije, uređenju ulice Japlenički 
put, uređenju Ribarske obale i ulice Pod orišina – Večja. Vijećnica 
Mihelec javno je pohvalila općinski Odjel za proračun i financije 
koji je uložio izniman trud i napor u naplatu prihoda. 

Za obavljanje komunalnih djelatnosti odabrani 
„Šivolija“, „Tadić gradnja“ i G.P.P. Mikić
Neriješeno pitanje od prošle sjednice Vijeća, Odluka o odabiru naj-
povoljnijeg ponuditelja za obavljanje komunalnih djelatnosti održa-
vanja čistoće, javnih površina i nerazvrstanih cesta ponovno se našla 
pred vijećnicima. Na sjednici održanoj 23. veljače nisu donesene 
odluke o odabiru najpovoljnijih ponuditelja. Za komunalne poslove 
održavanja čistoće, posao koji će se prema odluci Vijeća obavljati 
jednu godinu, pristigle su dvije ponude, ona Zidarskog obrta „Ši-
volija“ te Uslužnog obrta „Mak“, čija je vlasnica Marijana Šunić na 
javnom otvaranju povukla svoju ponudu. Za povjeravanje komu-
nalnih poslova održavanja javnih površina što se sklapaju također 
na jednu godinu pristigla je tek jedna ponuda, Građevinskog obrta 
„Tadić gradnja”. Tri ponude pristigle su na poziv za povjeravanje ko-
munalnih poslova održavanja nerazvrstanih cesta, a najpovoljniju je 
ponudu dostavio G.P.P. Mikić. Za riječ se prvi javio vijećnik Radović: 
– Indikativno je to da mi našim privatnicima šaljemo ponude, a da 
se oni javljaju u minimalnom broju. Po meni, ako se javi jedan ponu-
đač, to nije relevantan i kvalitetan odnos između cijene ponuditelja 
i obavljanja posla, rekao je. Ponovnim neodazivom iznenađen je bio 
predsjednik Vijeća Krešimir Kraljić. – Nejasno mi je da se firme iz 
ove općine ne javljaju na natječaje u svojoj općini, par kilometara 
od kuće, gdje mogu zaraditi novce. Neobično je da se javila jedna 
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Netom raspušteno Općinsko vijeće u četverogodišnjem je mandatu, 
pod predsjedanjem Krešimira Kraljića, odradilo ukupno 35 sjednica: 
sedam u prvoj godini mandata, osam tijekom 2014. godine, devet u 
2015. godini, sedam 2016. te četiri u aktualnoj, izbornoj 2017. godini.
Omišaljsko Vijeće broji ukupno trinaest vijećnika, a posljednje četiri 
godine birače su predstavljali vijećnici s ukupno pet lista: četiri s 
liste “Povjerenje”, tri s liste SDP-HNS, tri s liste Krešimira Kraljića, 
dva Laburista te jedan vijećnik HDZ-a. 
Sasvim sigurno ne dokazuje kako su radili, ali njihova nazočnost 
sjednicama Općinskog vijeća nedvojbeno pokazuje koliko su radili 
i ozbiljno shvatili svoju vijećničku dužnost. Ne ulazeći u opravdane 
ili neopravdane razloge odsustva sa sjednica Vijeća, u ovom smo 
broju Glasnika odlučili čitateljstvu (dakako, i biračima) podastrijeti 
podatke o nazočnosti pojedinih vijećnika sjednicama Vijeća.
Svim sjednicama pristvovalo je ukupno troje vijećnika: Krešimir Kra-
ljić (koji je kao predsjedavajući sjednice i sazivao) i Miljenka Justić s 
Kraljićeve nezavisne liste te HDZ-ov Josip Đurđević. 
Sa samo jedne sjednice izostali su laburist Nikola Dujmović, najprije 
HNS-ova, a potom nezavisna Dunja Mihelec i SDP-ov Razim Murato-
vić, dok je na 33 sjednice u svojoj klupi sjedio Darko Žuvić. Slijedi ga 
Vjeran Piršić s liste SDP-HNS s 29 sjednica, na 27 bio je Nikola Dapčić 
iz “Povjerenja”, a na jednoj manje kolega mu s liste Zdravko Radović. 
Dvadeset i dva puta sjednicama je nazočio Nikola Brozić iz Laburista. 

Neslavni rekorderi
Potom slijede neslavni rekorderi, a svi dolaze s liste “Povjerenje” 
Tome Sparožića! Gordana Ožbolt Kreso bila je na pet sjednica 
Općinskog vijeća, Tomo Sparožić na četiri, Ivan Otulić došao je na 

osoba, odnosno ukupno dvije u dva natječaja, rekao je Kraljić. Oštro 
je reagirala načelnica Ahmetović: 
– O popisu ponuđača raspravljali ste vi na Vijeću. Nisu ova Općina, 
ni Upravni odjel, niti općinska načelnica odlučili kome će se slati 
ponuda. Sukladno vašoj odluci ponude su poslane. Što se tiče „in-
dikativnog“, meni je indikativnije da mi dolaze pojedini ponuđači 
koji mi nude svojevrsne koruptivne aranžmane, odnosno traže od 
mene odgovor na pitanje hoće li se s njima sklopiti ugovor ili ne, 
a svjedoci ste da vi donosite odluku o tome kada, kako i koliko 
ponuđača će biti dijelom natječaja i vi ćete biti ti koji ćete donijeti 
odluku tko će biti izabran, a tko neće. Natječaj je proveden suklad-
no svim zakonskim propisima, vašim odlukama, ne mojim ili ovog 
Upravnog odjela i na vama je da odlučite hoćete li ih odabrati ili ne. 

Ono što svakako predstavlja problem je da Općina Omišalj evo već 
u travnju još uvijek nema tri vrste izvođača. Iako smo u tom dijelu 
hendikepirani, naša je sreća da radimo i bez njih. Trenutno je na 
području Općine 30 milijuna kuna investicija i petnaest otvorenih 
gradilišta pa nećemo puno patiti ni bez njih, no to je vaša odgo-
vornost, poručila je načelnica i dodala da, ako su bili nezadovoljni 
popisom ponuđača, mogli su ga na prošloj sjednici promijeniti. Sa 
osam glasova za i dva suzdržana vijećnici su odabrali ponuditelje 
Zidarski obrt „Šivolija“ za obavljanje poslova održavanja čistoće i 
Građevinski obrt „Tadić gradnja“ za poslove održavanja javnih po-
vršina, dok je jednoglasno odabran najpovoljniji ponuditelj održa-
vanja nerazvrstanih cesta G.P.P. Mikić.

E.J.

OVOLIKO SU RADILI
Vijeće tri, a Denis Rukavina dva puta. Ipak, apsolutni rekorder je 
Zvonimir Maslać koji se na sjednici nije pojavio niti jedan put.
E sad, zašto je tome tako?! Nekima od vijećnika “Povjerenja”, 
a Tomo Sparožić i “njegovi ljudi” Općinu Omišalj vodili su do 
2013. osam godina u dva mandata, čini se, splasnula je volja za 
radom za opće dobro gubitkom vlasti. Zvonimir Maslać podnio 
je ostavku na vijećničko mjesto odmah pa ga je zamijenio prvi 
slijedeći neizabrani kandidat s liste, Zdravko Radović. Vrlo brzo 
vijećničke su klupe dosadile i Tomi Sparožiću i Gordani Ožbolt 
Kreso koje mijenjaju Predrag Mihaljević i Marija Jakominić, ali i 
njih dvoje brzo odlaze, a na njihovo mjesto dolaze Ivan Otulić 
i Andrej Cetina. Ili je bolje reći da ne dolaze jer se Otulić na 
Vijeću pojavio tri puta, a Cetina je odmah podnio ostavku pa 
je na njegovo mjesto došao Denis Rukavina koji je, pak, na 
sjednicu ukupno od 21. svibnja 2015. do kraja mandata 2017. 
došao dva puta. 
Jednostavnom matematikom da se izračunati da je s liste “Povje-
renje” poslije izbora 2013. godine u Vijeće ušlo četvero vijećnika, 
da ih se tijekom godina u Vijeću izredalo njih osmero, da su imali 
priliku zajedno na sjednicama prisustvovati 140 puta, a da su to 
učinili 67 puta.
U tom kontekstu spomenimo i da je općinska načelnica sjedni-
cama Općinskog vijeća nazočila ukupno 34 puta, odnosno da je 
izostala jednom, tijekom 2016. godine kada je s ostalim kolegama 
(grado)načelnicima s područja otoka Krka boravila na službenom 
putu u SAD, a tom ju je prigodom mijenjao njezin zamjenik Ranko 
Špigl, i inače redovan na sjednicama.

Izglasavanje 
Proračuna
Između ostalih brojnih zaključaka i 
odluka, općinski vijećnici izglasavali 
su svake godine i one najvažnije, 
prvenstveno općinski Proračun. 
Proračun za 2014. godinu izglasan 
je s devet glasova ZA i tri PROTIV; za 
2015. godinu Proračun je podržalo 
i glasalo ZA sedam vijećnika, a dva 
su bila PROTIV; s devet glasova ZA 
i dva SUZDRŽANA glasa usvojen je 
Proračun za 2016. godinu, a aktualni 
je ponovo podržalo devet vijećnika, 
dva su bila SUZDRŽANA, a nitko 
PROTIV.
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Tjednima prije nego je uopće uvrštena na dnevni red posljednje 
sjednice Općinskog vijeća jedna je tema plijenila pažnju javnosti, 
izazivala burne reakcije mještana pa i potaknula potpisivanje pe-
ticije među stanovnicima Njivica. Riječ je o, barem formalno, inici-
jativi Udruge dragovoljaca i veterana Domovinskog rata Omišalj, 
iza koje se, i formalno i neformalno, “sakrio” njezin predsjednik 
Željko Frankić, da se dio Ribarske obale preimenuje u Obalu hr-
vatskih branitelja. Kao i svaka, i ova je inicijativa imala svoje po-
bornike, ali, čini se, veliku su većinu javnosti činili njezini žesto-
ki protivnici, a jedan “običan” prijedlog vrlo je brzo pretvoren u 
prvorazredni politički sukob što ga je najprije potaknuo Frankić 
osobno uputivši općinskoj načelnici primitivan i vrlo uvredljiv do-
pis. Očekivano, ta je tema kulminaciju doživjela na 35. sjednici 
Općinskog vijeća. Službeno je nazvana “Prijedlog odluke o pre-
imenovanju dijela Ribarske obale u naselju Njivice”, a čast da je 
službeno predloži, a potom i obrazloži pripala je vijećniku Zdrav-
ku Radoviću. Istaknuo je uvodno da je inicijativu predložila UD-
VDR Omišalj, da ju je potom jednoglasno prihvatio Izvršni odbor 
iste udruge, a da ju je, zaboravio je reći preglasavanjem, prihvatio 
i Mjesni odbor Njivice.

Što je i tko čekao?
- Priča je zapela na komunikaciji predsjednika udruge i načelnice 
koja je takva kakva je (komunikacija, op.a.) i mislim da se ovo što se 
sada dogodilo trebalo dogoditi kada je Frankić prvi put došao kod 

POLITIKA(NSTVO) I BRANITELJI ILI KAKO INSTRUMENTALIZIRATI DOMOVINSKI RAT

KOME “PRIPADA” RIBARSKA OBALA 

Posljednju sjednicu Vije-
ća Općine Omišalj uoči 
lokalnih izbora u potpu-
nosti je obilježila raspra-
va o prijedlogu preime-
novanja Ribarske obale u 
Obalu hrvatskih branite-
lja. Uvrštavanje te teme 
na dnevni red predlo-
žio je vijećnik Zdravko 
Radović na inicijativu 
Udruge dragovoljaca i 
vetarana Domovinskog 
rata Omišlja, a  tjednima 
ranije bila je u fokusu 
stanovnika Njivica. Vrlo 
brzo postalo je jasno 
da je riječ o prvorazred-
nom političkom pitanju 
na kojemu se dobivaju 
ili gube politički bodovi 
uoči lokalnih izbora

Vas na razgovor jer se sve moglo elegantnije riješiti. Na kraju je to 
došlo do ulice koja je počela pričati jedno, a papiri pišu drugo... Ja 
ovo iznosim kao predstavnik branitelja koji su krenuli u proceduru 
misleći da je ispravna, a je li uistinu ispravna ili nije odlučit će Vi-
jeće, rekao je uvodno Radović još se jednom očešavši o načelnicu, 
spočitavši joj da odluka nije donesena davno ranije, kada je Frankić 
to poželio.
Prozvanim se našao i predsjednik Vijeća Krešimir Kraljić, požalivši 
se da ga se javno u nekim napisima optužuje za politikanstvo i li-
cemjerje. Krenuo je potom elaborirati proceduru kojom se ta tema 
našla na sjednici Vijeća pa zaključio kako je uzaludno čekao bilo 
kakvu reakciju načelnice iako isključivo on kao predsjednik uvršta-
va ili ne neku točku na dnevni red sjednice, a, dakako, i sam joj 
može biti predlagatelj. Ili kao vijećnik ili kao prvi čovjek liste s tri 
vijećnika u Općinskom vijeću. Ipak je čekao da netko drugi to učini 
pa je, kada ju je predložio Radović, uvrstio na dnevni red. I to, eto, 
na posljednjoj sjednici Vijeća uoči lokalnih izbora. Slučajno ili ne, 
danas je, na kraju, svejedno. 

Đurđević: “Glupi hir Željka frankića!”
Javio se potom i vijećnik HDZ-a Josip Đurđević. I to vrlo emotivno.
- Kao prvo, i ja sam branitelj, a, kao drugo, ti sastanci branitelj-
ske udruge... Pa tu nije sudjelovalo niti pola branitelja. Štoviše, 
postoje branitelji koji su potpisali peticiju protiv preimenova-
nja Ribarske obale. Što se mene tiče, Ribarska obala je ribarska 

- GRAĐANIMA ILI 

POLITIČARIMA?
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oduvijek, od naših djedova i pradjedova i oni ne zaslužuju da 
im se u to dira. Ribarska obala nije pogrdan naziv i ne vrijeđa 
nikoga ni iz bivšeg ni iz ovog sistema. Ribarska obala mora 
ostati Ribarska sa svojim ribarom tamo gdje je i sada. Sve ovo 
što se sada događa oko preimenovanja su gluposti, to su za 
mene najveće gluposti, a tvorci su im oni koji su sami sebe 
htjeli protežirati sada, u izbornoj kampanji. Mještani su protiv 
toga. A, zamislite, preimenovajnje želi vijećnik koji je prije dvije 
godine potpisao da se Ribarska obala uopće ne uređuje nego 
da se tamo, iz proračunskog novca, nekakva cesta proširuje. 
I sada on podnosi ovakav prijedlog. Je li to licemjerje?! Biti 
protiv uređenja Obale, a sada bi joj davao ime, grmio je Đur-
đević podsjetivši da Radović tijekom četiri godine niti jednom 
nije glasao ZA općinski proračun iz kojega je Ribarska obala 
i rekonstruirana. Svoje obraćanje Đurđević je završio riječima 
kako je, ustvari, riječ o hiru Željka Frankića koji nije zaslužio 
biti predsjednikom braniteljske udruge. Hrvatski branitelji su 
ponos ove države i oni moraju imati svoju ulicu ili trg, ima pro-
stora i u Njivicama i u Omišlju pa im dajmo zasluženo mjesto, 
rekao je Đurđević. Već smo im dali čast na razne načine i na 
raznim mjestima i ne dozvoljavam da se s braniteljima u jeku 
izborne kampanje manipulira, da se sada netko fotografira, na-
slikava na mjestu koje je sagradila ova Općina, ovo Vijeće, a 
ne jedna ili druga lista, zaključio je i zaslužio pljesak prisutnih 
mještana Njivica, njih dvadesetak.
Složila se s Đurđevićem i vijećnica Miljenka Justić dodavši da je 
svetogrđe dirati u nešto što je simbol Njivica, a njezin Ribar i Ribar-
ska obala to svakako jesu, rekla je i napomenula da treba poštivati 
mišljenje javnosti, mještana, a oni su protiv preimenovanja.
Nikola Dujmović izrazio je žaljenje što se branitelje koristi za politi-
kanstvo i podsjetio da im se može “dati” lukobran ili novi most koji 
bi se mogao nazvati imenom branitelja. Ali, dodao je, o toj temi 
treba pitati nešto i branitelje, ali sve branitelje ili, ako treba kao 
krajnja varijanta, organizirati referendum. Ribarsku obalu nemojmo 
dirati, zaključio je.
Darko Žuvić, vidjelo se i osjetilo, vrlo je emotivno doživio raspravu 
u koju je uključena braniteljska populacija kojoj i sam pripada.
- Shvaćam nezadovoljne stanovnike Njivica, ali, koliko ja znam i 
koliko sam informiran, nije bila namjera udruge da do svega ovoga 
dođe. Htjeli smo Domovinski rat nekako obilježiti i imati u Njivica-
ma nešto svoje. Naravno da i meni Ribarska obala kao takva puno 
znači, ali mi znači i Domovinski rat i više ni sam ne znam jesam li 
suzdržan, protiv ili za. Teško mi je zbog svega ovoga jer u meni 

nije bilo nikakve zle namjere i glasat ću na kraju rasprave u svoje 
osobne ime, rekao je Žuvić.

“Povjerenje”  UDVDR-u Omišlja dalo NULA 
kuna u osam godina 
Atmosferu je svojim duljim istupom dodatno usijala načelnica Mi-
rela Ahmetović najprije naznačivši da je svaka njezina tvrdnja, od-
nosno argument utemeljen na pisanoj i dostupnoj dokumentaciji.
- Nitko normalan, pa dakako niti ja, ne može se usprotiviti 
tome da u Omišlju ili Njivicama ulica ili trg nose ime hrvatskih 
branitelja. Svoje poštovanje prema braniteljima, ali i podrš-
ku njima ja sam prethodne četiri godine dokazala, a o tome 
govore relevantni podaci, odnosno brojke. Usporedimo ih s 
razdobljem kada je na vlasti u Općini Omišalj bio moj pret-
hodnik. Tijekom osam godina, od 2005. do 2013. godine, a 
gospodine Radoviću upravo ste Vi predlagač, Općina Omišalj 
ovoj je udruzi dala NULA kuna. U četiri godine moga mandata, 
pak, dano im je 23.063 kune plus pomoć u pokrivanju troškova 
prijevoza na braniteljske igre 2013. i 2014. godine, i to kada 
Općini nisu niti prijavili svoj program aktivnosti nego su kod 
mene došli tražiti pomoć. Plus su dobili pomoć u financiranju 
podizanja križa, kao i od drugih lokalnih samouprava na Krku, 
ali koje sam upravo ja tražila da pomognu. Plus sam im pomo-
gla u dobivanju izravne donacije ručka u Belom kamiku. Plus 
pomoć u dobivanju izravne financijske pomoći u visini 25 tisu-
ća kuna za putovanje u Vukovar 2016. godine kada su Hoteli 
Njivice prihvatili moj prijedlog da pomognu to putovanje, na-
brajala je Ahmetović i naglasila da je braniteljskim udrugama, 
jer nisu jedino u UDVDR Omišalj aktivno uključeni branitelji 
Omišlja i Njivica, u osam godina mandata prethodne vlasti go-
dišnje ukupno dodjeljivano prosječno 4.600 kuna, a posljednje 
četiri godine 13.250 kuna godišnje, odnosno trostruko više. 
“Eto, toliko o mom poštivanju branitelja pa i ove udruge koja 
je inicirala promjenu imena Ribarske obale, rekla je Ahmetović 
i upoznala prisutne da joj je Željko Frankić osobno pisao i za-
hvaljivao na pomoći i podršci udruzi kojoj je na čelu. 

Ahmetović: “frankić me napao da sam alergična 
na Hrvatsku, domoljublje i Domovinski rat!”
- Međutim, tada nije bilo predizborno vrijeme pa je to nje-
mu bilo oportuno činiti. Sada je, pak, predizborno vrijeme pa 
moja pomoć i podrška svih ovih godina više ne vrijedi. S druge 
strane, gospodina Frankića sam, da ne bude zabune, osobno 
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kontaktirala s vrlo konkretnim odgovorom na rečenu inicijativu 
i rekla da je potrebno promijeniti općinski Statut kako bi se 
imenovao Odbor za imenovanje ulica i trgova, ali je tim od-
govorom bio nezadovoljan, bio mu je prebirokratski. Ali, ljudi, 
ja ne pišem ljubavna pisma, ne bavim se na poslu time, ja od-
govaram sukladno svojim ovlastima. Međutim, da i to znate, 
na to moje birokratsko pismo gospodin Frankić odgovorio mi 
je uvredljivim e-mailom gdje mi piše da sam alergična na Do-
movinski rat i domoljublje. On sebi prisvaja ekskluzivitet na 
domoljublje, a ja, kaže on, ne volim ovu državu!? Štoviše, javno 
me prozivao da sam alergična na sve što počinje s velikim H. Pa 
ga ja sada javno, sa sjednice Vijeća, pitam govori li on i misli 
li on to tako zbog mog prezimena ili možda zbog moje stra-
načke pripadnosti?! S druge strane, kako tumači moju podršku 
braniteljima i njegovoj udruzi posljednje četiri godine? Zašto 
mi je ranije zahvaljivao i osobno i kao načelnici, vrlo žustro je 
pričala Ahmetović pa upitala i što je s njivičkim braniteljima 
koji ne žele promjenu imena Ribarske obale, hoće li se njih 
zanemariti, zar oni nisu branitelji. Potom, nastavila je, što ćemo 
sa stanovnicima Njivica čiji su očevi, djedovi i pradjedovi bili 
ribari? Je li njih netko nešto pitao?

Radović je bio protiv preuređenja Ribarske 
obale
- Moja je molba da se branitelje prestane koristiti kao alat za 
prljave političke igre! Konačno se treba početi poštivati sve sta-
novnike i uvažavati njihova mišljenja, ma kako se zvali i prezi-
vali, bili branitelji ili se tek rodili u vrijeme Domovinskog rata. 
Dakako, i dalje ću prije svega inzistirati na poštivanju tradicije i 
identiteta ovoga mjesta, Njivica, nastavila je općinska načelnica 
pa se obratila vijećniku Radoviću. “Moram reći i to, gospodi-
ne Radoviću, imam osjećaj da nije originalno Vaša ideja pod-
nošenje prijedloga za ovu točku dnevnog reda i to mi je žao 
jer onaj koji ju je želio nije ni u poziciji podnositi je, a znate o 
kome govorim. Nevjerojatno mi je da u ime liste “Povjerenje” 
Vi to danas ipak ovdje radite, liste koja je 2015. godine pisanim 
amandmanom, jedinim pisanim amandmanom na moj prijedlog 
proračuna, tražila da se iz njega izbace novčana sredstva predvi-
đena za radove na Ribarskoj obali. Vi to niste željeli, a sad ste se 
našli mijenjati joj ime, tražiti da se ukine i zadnja mrva identiteta 
ovog mjesta. Pa to je skoro sve što je ljudima Njivica ostalo u 
spomen na njihovo mjesto. Po čemu vi osobno prepoznajete 
Njivice osim prema povijesnom ribarskom naslijeđu. Ni po čemu 

drugome! A znam i zašto. Zato što se tijekom osam godina, ko-
liko ste obnašali vlast, niste potrudili ništa učiniti za Njivice, re-
kla je Ahmetović, a Vijećnicom se, odnosno dvoranom DC Kijac 
prolomio pljesak prisutnih Njivičarki i Njivačara. Dodala je da je 
pitanje eventualne promjene naziva Ribarske obale pitanje svih 
stanovnika Njivica i da se ne može riješiti nasilno, eventualnim 
prikupljanjem jeftinih političkih bodova, a da je i Ministarstvo 
kulture RH donijelo rješenje kojim su tradicijski ribolov i ribarski 
običaji proglašeni nematerijalnim kulturnim dobrom Republike 
Hrvatske koje se treba štititi.  
- Pozivam gospodina Frankića i ovom prigodom na otvorenje 
Ribarske obale i da se na njoj naslikava koliko hoće, ali kao sta-
novnik koji je sretan jer je poslije nekoliko desetljeća njegovo 
mjesto lijepo uređeno, a, ma koliko se trudio, ne može ni meni 
ni bilo kome drugome, pa ni općinskim vijećnicima, koji su do-
prinjeli realizaciji projekta Ribarska obala uzeti slavu pukim pre-
imenovanjem te obale. Moja slava sadržana je u mojoj slobodi 
i pobjedi protiv zločestoće, jeftinog politikanstva i nepoštivanja 
povijesti i kulture kakvo on pokazuje, zaključila je Mirela Ahme-
tović, a na nju se odmah nadovezao Zdravko Radović, rekavši 
joj da je o svemu trebala razmisliti prije nego li se dogodila 
ova lavina. Dakako, Ahmetović je reagirala i upitala je li lavina 
Frankićevo prozivanje nje radi navodne alergije na Domovinski 
rat. Radović ju je ponovo prozvao da je sukrivac za “događanje 
naroda”, a načelnica mu je odgovorila: “Hvala Bogu da se dogo-
dio narod! Ponosna sam što sam za to kriva! Da se nije dogodio 
narod, da građani Njivica nisu stali u obranu svoga mjesta, tko 
zna kako bi ova priča završila!”.

Mihelec Kraljiću: “A zašto niste Vi?” / Kraljić 
Mihelec: “Slažem se!”
Radoviću je u nastavku rasprave, što je na trenutke prerastala u 
žučno nadvikivanje, u pomoć priskočio Krešimir Kraljić ponovo po-
kušavši odgovornost svaliti na mjesni odbor, odnosno na njegova 
predsjednika koji, podsjetila je načelnica Općine, nije mjerodavan 
za donošenje ikakve odluke niti je inicirao takav prijedlog. Retorički 
je upitao zašto taj predsjednik nije sazvao mjesni zbor građana 
pa bi vijećnici dobili konkretno mišljenje građana pa bi znali što 
odlučuju.
- Da je mjesni odbor postupio odgovorno ovo se danas ne bi do-
godilo. Mene ste prozvali, načelnice, za politikanstvo, zavapio je 
Kraljić, a Ahmetović odgovorila: “Molim? Pa ja sam samo izjavi-
la da ste uvrstili ovu točku na dnevni red. Točka! Ništa drugo ni-
sam rekla. Jesam li je ja uvrstila ili Vi? Ali Vama je očito problem 
SDP-ov predsjednik mjesnog odbora, moja stranačka pripadnost i 
prezime, a ne neke puno važnije, konkretnije i suštinske činjenice”. 
Dakako, Kraljić je to negirao i nastavio inzistirati na predsjedniku 
mjesnog odbora.
Sada već potpuno uzavrelu atmosferu i galamu pokušali su smiriti 
ostali vijećnici, a Justić je još jednom ustvrdila da sasvim sigurno 
nitko od vijećnika nema ništa protiv odavanja počasti braniteljima 
dodijelivši im ulicu ili trg, a Razim Muratović rekao da je Radović 
samo kurir u ovoj priči, a da u Njivicama ima javnih površina što 
mogu “pripasti” braniteljima bez da im netko iz Rijeke (aludirao je 
na Frankića, op.a.) dođe u mjesto soliti pamet, a da pritom ubaci 
razdor među domaće branitelje.
Dunja Mihelec, također rekavši da branitelji imaju pravo na uli-
cu, ustvrdila je da, uz dužni pijetet prema svim braniteljima, a 
posebno stradalnicima, u ovoj priči nije ništa dvojbeno - neče-
mu što daje toliku prepoznatljivost mijenjati ime na ovaj način 
nije dopustivo. Bilo je formalnih načina da se sve riješi, recimo 
možda i putem Odbora za statutarna pitanja koji bi ustvrdio da 
se problem ne rješava na takav način, dao sugestiju predlaga-
čima, uputio ih, rekao im da ne ide to tako. Preimenovanje ipak 
iziskuje neke vrlo formalne procedure. Isto tako, i na mjesni zbor 
građana, na koji se neki glasno pozivaju, tom mjesnom odboru 
netko mora ukazati, a ne ga sada glasno napadati, rekla je Mi-
helec i prozvala predsjednika Vijeća Kraljića, koji je sve vrijeme 
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izražavao čuđenje zašto je točka na dnevnom redu tek sada i 
pritom mnoge za to okrivljavao, što osobno, temeljem pisane 
inicijative braniteljske udruge koju je zaprimio još u siječnju, kao 
predsjednik nije točku uvrstio na dnevni red. Kraljić joj je odgo-
vorio - slažem se. 

Procedura ili politika(nstvo)?
Zdravko Radović, pak, očito je prečuo Kraljićev odgovor pa 
se složio s Mihelec i napao načelnicu da je ignorirala nastoja-
nja Željka Frankića. Ova mu je oštro odgovorila da je osobno  
Frankića uputila u tajne procedure i upoznala ga s činjenicom 
da svoju inicijativu mora sročiti u pisanoj formi te da njome 
otvara pitanje koje zadire i u širi interes zajednice, ali i u za-
konsku proceduru, a posebno u kontekstu spomenutih rje-
šenja Ministarstva kulture. Međutim, dodala je, kada čovjeka 
uputite u zakonsku regulativu, proceduru i općinske akte, on 
vas prozove da ste alergični na Domovinski rat. Poslije toga 
sam pisano obavijestila braniteljsku udrugu da ću na zakazani 
sastanak primiti sve branitelje u Republici Hrvatskoj, ali ne i 
one koji me na takav način napadaju i vrijeđaju. Biste li Vi 
drugačije reagirali kada bih Vas na takav način javno izvrije-
đala i to poslije svega što sam učinila za udrugu i branitelje?! 
Općina i ja striktno smo se držali propisane procedure u ovo-
me slučaju, ali to gospodina Frankića nije zadovoljilo jer je 
procedura dovoljno dugačka da se ne uspije slikati za novine 
na novoj Ribarskoj obali prije lokalnih izbora i tom prilikom 
reći da je on zaslužan za njezino novo ime, rekla je Ahmetović 
pa dodala da ona kao načelnica radne dane provodi radeći 
na razvojnim projektima Općine Omišalj, na proračunima i 
njihovim rebalansima, na brizi za sve građane Omišlja i Nji-
vica, a ne na ispunjavanju želja Željka Frankića. Nije šutio ni 
predlagač.
- Vi se sada bavite velikim poslovnim obavezama, ali niste željeli 
promjenu Statuta predložiti ranije pa da na vrijeme koordini-
ramo i riješimo to pitanje, rekao je Radović, a Ahmetović mu 
odgovorila da joj je od Frankića i preimenovanja Ribarske obale 
kudikamo važnije odraditi, primjerice, završni obračun, rebalans 
proračuna, planirane i započete velike infrastrukturne objekte i 
brojne zakonske obaveze što ih mora ispoštovati u propisanom 
roku. A Vi ste zadnji koji mi može govoriti o bilo kojim prio-
ritetima nakon što osam godina, koliko ste bili na vlasti, niste 
napravili ama baš ništa jer ne znate kako je to kad se radi i kad 
se ima stvarnog i pravog posla.

Naš stav znate! 
Riječ je potom, napokon, dobio i predstavnik prisutnih mještana 
Njivica, Dražen Lesica, koji je, također vrlo emotivno, progovorio, 

kako je rekao, i u osobno i u ime svojih sumještana, ljudi s kojima 
živi, ali i kao branitelj i poduzetnik. Upoznao je da su se Njiviča-
ri svojedobno znali oduprijeti pritiscima ideologije i zaštiti imena 
svojih javnih površina, ulica i trgova. 
- Generacije nas Njivičara prehranili su ribari i ribe i, bez ob-
zira kojoj političkoj opciji i grupaciji pripadali, to ne smijemo 
smetnuti s uma nikada, bez obzira kad smo rođeni. Bitno je 
shvaćamo li to, jesmo li svjesni te činjenice. Svjesni svega, naše 
prošlosti, tradicije, identiteta, činjenice da danas počivamo i na 
turizmu, slušati ove vaše današnje razgovore nije lako, ali ovo-
ga časa, kao Njivičar, poduzetnik i branitelj, želim da se Ribar-
ska obala zove Ribarska. Ali, s druge strane, želim i braniteljsku 
obalu. Ne ulazim i nije bitno tko je za što odgovoran- Frankić, 
ovaj ili onaj- važno je reći da smo zahvalni baš svima i u svim 
vremenima koji su na bilo koji način zaslužni da Ribarska obala 
izgleda lijepo, uredno, privlačno... Naš stav znate! Ponosni smo 
na našu Ribarsku obalu, ali smo ponosni i na svaki znamen, na 
svaki detalj kojim će biti obilježeni i naši branitelji, rekao je Le-
sica ustvari poručivši - ne dirajte Ribarsku obalu, ali braniteljima 
dajte prostor koji su zaslužili.

Sedam PROTIV, dva SUZDRŽANA i jedan ZA
Uoči glasanja o prijedlogu za preimenovanje Ribarske obale Kreši-
mir Kraljić ustvrdio je kako je žalostan da je vlast kojoj je on osobno 
na čelu sramotno malo učinila za branitelje i za obilježja posvećena 
njima, a replicirala mu je vijećnica Mihelec rekavši da je to neistina 
jer je u ovome mandatu postavljen veliki križ pored Krčkog mosta, 
a podsjetila je i na izdvajanja za braniteljske udruge iz općinskog 
proračuna. Kraljić je, međutim, imao potrebu zaključiti raspravu 
svojom miroljubivom tvrdnjom da poštuje Njivičare, ali i da bra-
nitelje smatra stupom društva i države i kako njima ne može reći 
NE. Shvativši njegov naum, vijećnik Josip Đurđević ipak je pokušao 
apelirati i na njega i na ostale vijećnike pa poentirao:
- Smatram da se po ovoj točki dnevnog reda pri izglasavanju na-
prosto ne može biti suzdržan, odnosno s figom u džepu. Ili si ZA 
ili si PROTIV, nema tu suzdržanih jer suzdržani ustvari prihvaćaju 
preimenovanje.
Kraljić mu je odgovorio da je u krivu i stavio točku na glasa-
nje, a na kraju iscrpne i iscrpljujuće, žučne, nerijetko i mučne 
rasprave, ali u samom svom začetku ipak politikantske inicija-
tive vijećnici su se većinom odlučili PROTIV preimenovanja Ri-
barske obale. ZA preimenovanje je bio samo vijećnik Radović, 
suzdržana su bila dva vijećnika (Krešimir Kraljić i Darko Žuvić), 
a protiv njih sedmero (Razim Muratović, Dunja Mihelec, Josip 
Đurđević, Nikola Dujmović, Miljenka Justić, Vjeran Piršić i Ni-
kola Dapčić).

Ernest Marinković
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Stanovnici općine Omišalj od sredine travnja mogu uživati u novouređenim prostorijama 
knjižnice i čitaonice „Vid Omišljanin“ što u Omišlju postoji od 2002. godine. Knjižnica je 
smještena u upravnoj zgradi Općine Omišalj i dosad je raspolagala jednom prostorijom 
površine 50-ak četvornih metara, u kojoj je bilo smješteno 8.000 svezaka građe. Uspo-
ređujući broj knjižnične građe s veličinom knjižnice i brojem stanovnika Općine Omišalj 
(2.293), jasan je nesrazmjer i neusklađenost sa Standardima za narodne knjižnice u Re-
publici Hrvatskoj i Zakonom o knjižnicama. Kako bi pokušala stvoriti primjerenije uvjete 
za profesionalizaciju i rad knjižnice te za zadovoljenje potreba svojih korisnika, Općina 
Omišalj je krajem 2016. godine krenula u njezino proširenje i opremu, investiciju vrijednu 
ukupno 520.000 kuna. Ministarstvo kulture financiralo je projekt s 250.000 kuna, Primor-
sko-goranska županija sa 185.000 kuna, a ostatak je osiguran iz Proračuna Općine Omišalj. 

Prostran prostor za pregršt užitaka
Nakon što su „staroj“ knjižnici pripojene dvije nove susjedne prostorije, novouređena se 
knjižnica sada prostire na 117 četvornih metara u kojima su, osim središnjega dijela s knjiž-
ničnim fondom, smješteni čitaonica s multimedijalnim dijelom, dječji odjel i dva sanitarna 
čvora te poseban ulaz za teško pokretne i osobe s invaliditetom. Sve to sada omogućuje 
Omišljanima da, osim mjesta na kojemu se samo posuđuju knjige, knjižnicu koriste i kao 
mjesto učenja, druženja, čitaonicu dnevnih novina, pričaonicu, igraonicu... Nesumnjivo, 
prostor u koji će rado navraćati sve generacije Omišljana. 
Svečanom otvorenju i prvom obilasku knjižnice 21. su travnja, uz načelnicu Općine Omišalj 
Mirelu Ahmetović, nazočili primorsko-goranski župan Zlatko Komadina i njegova zamje-
nica Marina Medarić te omišaljski župnik Anton Bozanić i inicijator pokretanja ideje o 
proširenju knjižnice, mladi Valter Vračar. 

Inicijator Valter Vračar
Pozdravivši okupljene mještane i članove knjižnice, načelnica se prisjetila događaja kada ju 
je u uredu posjetio Valter Vračar, tada učenik sedmoga razreda, i iskazao potrebu za većom 
knjižnicom. Kako je rekao, mjestom gdje bi djeca mogla kvalitetnije provoditi svoje slobodno 
vrijeme. Rezultat toga današnja je novouređena i rekonstruirana knjižnica na čemu je načel-
nica zahvalila svima koji su u tome na bilo koji način sudjelovali. – Normalno je podupiranje 
i sufinanciranje ovakvih projekata od strane Primorsko-goranske županije jer su knjižnice 
simboli obrazovanja, kulture i naroda, odnosno mjesta u kojima se živi, ali i mjesta gdje dje-
ca stječu prve dodire s knjigom i svojim budućim obrazovanjem. Mislim da je ovo vrijedan 
prostor u kojemu će se mladi odmalena učiti biti s knjigom. Kao što izreka kaže: „Djeca koja 
čitaju postaju ljudi koji misle.“ – istaknuo je župan Zlatko Komadina. Nove prostorije knjižni-
ce i sve okupljene na kraju je blagoslovio župnik Anton Bozanić, a korisnici knjižnice potom 
su s oduševljenjem pregledali koji se naslovi kriju na novim policama. 

E.J.

Često se u javnosti postavlja pitanje (ne)do-
voljnog korištenja sredstava iz fondova Eu-
ropske unije u planiranju i realizaciji, odnosno 
sufinanciranju određenih projekata. U startu 
valja znati da Europska unija, sukladno stra-
teškom promišljanju razvoja Unije i zadanim 
razvojnim prioritetima Europske komisije, pe-
riodično objavljuje ciljane, odnosno namjen-
ske natječaje i dodjeljuje sredstva isključivo 
projektima što su usklađeni tim prioritetima. 
To znači da EU u određenom trenutku za neke 
projekte uopće ne predviđa sufinanciranje, za 
neke druge predviđa i sukladno tome općine, 
gradovi ili županije javljaju se na te natječaje.
Otkad je Hrvatska članica EU, sustav dodje-
le, odnosno transfera europskog novca vrlo 
je centraliziran i natječaje za korištenje eu-
ropskih sredstava ustvari raspisuju hrvatske 
državne institucije (primjerice ministarstva). 
Primjerice u Poljskoj, na koju se mnogi pozi-
vaju kada se govori o uspješnom i obilnom 

OTVORENA NOVOUREĐENA 
KNJIŽNIcA „VID OMIŠLJANIN“

EU FONDOVI

UNATOČ “PRERAZVIJENOSTI” I OMIŠALJ KORISTI EUROPSKE NOVcE

Valter Vračar – 
inicijator ideje 

o proširenju 
knjižnice

S otvorenja knjižnice 
„Vid Omišljanin“

Obilazak novouređenih 
prostorija knjižnice

trošenju europskog novca, o tome se odlu-
čuje na nižim razinama odlučivanja, a kod 
nas bi to bile županije. 
Kako bilo, i Općina Omišalj, dakako, na na-
tječaje se redovito javlja. Europski novac 
tako je dobiven i za gradnju, a potom i za 
opremanje dječjeg vrtića. Preciznije, gradnju 
vrtića EU je sufinancirala s oko 3.35 milijuna 
kuna, a njegovo opremanje s oko 565 tisuća 
kuna. Europa je “platila” i projektnu doku-
mentaciju za rekonstrukciju šetnice, uređe-
nje plaže i parka Pod crikvun-Rosulje i to s 
iznosom 230 tisuća kuna. Općina Omišalj, u 
partnerstvu s Primorsko-goranskom župani-
jom i Slovenijom, potpisnik je pristupnice i 
izradila je projektni zadatak za međugene-
racijski projekt, što će biti realiziran s partne-
rima iz Slovenije, vrijedan 700 tisuća eura, a 
prijava se očekuje u srpnju ove godine.
Također kao dio INTERREG SLO-HR, Općina 
radi na zajedničkom projektu što bi u Omi-

šlju trebao rezultirati uređenjem i muzeali-
zacijom Kuće Landauf.

Peta najrazvijenija općina u 
Hrvatskoj
Mora se, međutim, znati da je Općini Omi-
šalj znatno otežano korištenje sredstava iz EU 
fondova i to stoga što se Omišalj u Hrvatskoj 
smatra ustvari “prerazvijenom” općinom prema 
postojećem indeksu razvijenosti (peti odnosno 
najviši stupanj razvijenosti). Kako je jedan od 
temeljnih kriterija u ocjenjivanju projekata što 
ih općine i gradovi prijavljuju na natječaje Eu-
ropske unije upravo stupanj razvijenosti (a riječ 
je o politici uravnoteženog razvoja, odnosno 
smanjenja gospodarskih i socijalnih razlika po-
jedinih područja Europske unije- takozvana ko-
hezijska politika EU), Općina Omišalj gubi zna-
čajan broj bodova za dodjelu sredstava. U tom 
kontekstu, Općina Omišalj danas je službeno 
peta najrazvijenija općina u Republici Hrvatskoj. 
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KAMP PUŠĆA

NOVA “PUŠĆA” 

UREĐENJE DIJELA RIBARSKE OBALE I LUKE
S obzirom na nepovoljne vremenske prilike, odnosno brojne kišne 
dane, planirani završetak radova na Ribarskoj obali nije bio moguć 
do prvotno postavljenog roka, 17. travnja 2017. godine te se zavr-
šetak svih radova očekuje sredinom svibnja.  
Najveći dio posla, dakako, već je odrađen: izgrađeni su obalni zi-
dovi, produbljen je akvatorij luke, sagrađeni gatovi i piloti u moru, 
položena komunalna infrastruktura, izvedeni kućni priključci, beto-
nirane podloge, postavljena kamena opločenja, ugrađeni stupovi 
javne rasvjete i podna dekorativna rasvjeta, posađeno autohtono 
raslinje... Pri kraju su radovi na mostu što će na dijelu hodne po-
vršine imati ugrađene taktilne ploče koje na pritisak stopala proi-
zvode određene tonove, a traju radovi i na postavljanju fontane sa 
slavinom za pitku vodu. 
Cijeli koncept uređenja obale i šetnice osmišljen je na način da se 
na najkvalitetniji i estetski najprikladniji način, u zadanim okvirima, 
isprepletu sadržaji uz obalu i šetnicu, vodeći posebnu brigu o kvali-
teti života stanovnika i posjetitelja Njivica. U cilju cjelokupnog doj-
ma, posebna pažnja posvećena je javnoj površini namijenjenoj za 
zakup. Projekt je predstavljen više puta, a poseban naglasak dat je 
na novi raspored površina terasa i prijedlog za zamjenu postojećih, 
neadekvatnih sjenila za sunce (tendi i suncobrana), novim jednoo-
braznim tendama. Sukladno Pravilniku o lokacijama i uvjetima za 
postavljanje i oblikovanje privremenih objekata i predmeta, nove 
tende će biti platna svijetlije boje (bijele ili bež). Izbačaj tih tendi 
visoke kvalitete i čvrstoće će biti do 300 cm te će imati elektromo-

Radovi u kampu “Pušća” ulaze u završnu fazu. Većina objekata 
je izgrađena i u tijeku su unutarnji radovi, a prvenstveno se tiču 
ugradnje instalacija i unutarnjeg, odnosno uređenja interijera. 
Kako je većina infrastrukturnih radova potrebnih za parcele kam-
pa pri samome završetku, u narednim tjednima, ali i mjesecima 
intenzivno će se raditi  na hortikulturalnom uređenju parcela te 
cjelokupnom vizualnom uređenju kampa. 
U kampu će bit smješten središnji objekt u sastavu kojega će se 
nalaziti mini shopping zona, restoran s terasom, bazen s otvorenim 
pogledom na more te dječji bazen. Uz ta dva bazena, u kampu 
će biti još tri manja bazena smještena u zoni mobilnih kućica. Uz 
spomenuti središnji objekt biti će vezan mini amfiteatar za potrebe 
animacije te održavanje najrazličitijih manifestacija, a unutar kam-
pa će se nalaziti i pet  tematskih trgova od kojih će svaki predstav-
ljati neko mjesto na otoku Krku pa će biti i uređen prepoznatljivim 
obilježjima tog mjesta (Omišalj, Vrbnik…). 
Kamp će sadržavati i dva moderno uređena velika sanitarna čvora 
za potrebe kampera, polivalentno igralište, adventure golf terene, 
teren za odbojku na pijesku, dva beach bara te mnoge druge plaž-
ne i sportske sadržaje. 
I ono najvažnije- planirani završetak radova u kampu Pušća je druga 
polovina lipnja, poslije čega slijedi njegovo svečano otvorenje.

SREDINOM LIPNJA

OPĆINSKE INVESTIcIJE DILJEM OMIŠLJA I NJIVIcA
I u novu turističku sezonu dijelovi Omišlja i Njivica ulaze teme-
ljito obnovljeni, uljepšani, dijelom i potpuno novi. Radilo se na 
prometnicama, trgovima, ulicama, pomorskom dobru, knjižnici, 
vodoopskrbi, kanalizaciji, igralištima..., planira se i radi na pro-
jektu poticane stanogradnje...

Ribarska obala



11

INVESTICIJE

11

tor za daljinsko upravljanje. Također, kao dodatna oprema za svaku 
tendu bit će postavljen “pametan” senzor za vjetar što omoguća-
va automatsko zatvaranje, odnosno otvaranje tendi. S vlasnicima 
objekata na području novouređene Ribarske obale i ugostiteljima 
održan je 3. svibnja 2017. sastanak na temu izrade i postavljanja 
tendi na kojemu je dogovorena dinamika njihova postavljanja kao 
i toleriranje odstupanja od Pravilnika u vremenu dok se tende ne 
postave. Procijenjena vrijednost izrade i montaže tendi je 625.000,00 
kuna. S ugostiteljima je dogovoren i novi režim prikupljanja otpada 
te lokacija za njegov odvoz. Općina Omišalj u tu će svrhu nabaviti 
elektrovozilo što će se koristiti na području Ribarske obale.

ULIcA DRAGA
Općina Omišalj i Komunalno društvo Ponikve krajem 2016. godi-
ne krenuli su s uređenjem ulice Draga u Njivicama. Ponikve su re-
konstruirali vodovodne instalacije, zamijenili su stare kanalizacijske 
cijevi i šahte i izveli sve kućne priključke. Općina Omišalj uredila 
je kompletnu oborinsku odvodnju ulice. Novi kolnik izveden je u 
kompletnoj širini ulice, sa svim nosivim slojevima, a duljina no-
vouređene ulice je cca 225 m.
Osim same ulice, asfaltirano je malo parkiralište ispod kružnog 
toka, površine cca 300 m2, a izveden je i odvojak oborinske od-
vodnje prema ulici Odvojak Drage duljine cca 30 m, na kojeg je 
spojena odvodnja s parkirališta.
Općina Omišalj u uređenje ulice Draga uložila je oko 550.000 kn.
Prije uređenja, ulica Draga imala je problem s velikim obujmom 
oborinskih voda na kolniku koje su se slivale iz Primorske ulice kao 
i s krovova i dvorišta pojedinih objekata, a kolnik je bio prekriven 
višestruko „krpanim“ asfaltom i s vidljivim kolotrazima. Ovim ure-
đenjem problema s oborinskim vodama neće biti, a cesta će biti 
ravna s jednoobraznim asfaltnim zastorom. 

ULIcA KRALJA TOMISLAVA – TREĆA fAZA
Kao i prethodne dvije godine, i ovog proljeća kreću radovi na trećoj 
i posljednjoj fazi uređenja Ulice kralja Tomislava u Njivicama. Ugovor 
u vrijednosti od 2.275.000 kuna sklopljen je s riječkom tvrtkom „Gra-
đevinar“ d.o.o., a investitori su kao i dosad, Općina Omišalj, Ponikve 
voda d.o.o., Ponikve eko otok Krk d.o.o. te Županijska uprava za ceste. 
Radi se na središnjoj, 290 m dugačkoj dionici ceste koja, osim što 
je kolnik u lošem stanju, nema nikakvu oborinsku odvodnju ni jav-
nu rasvjetu. Poprečni nagib ceste u sadašnjem stanju izveden je u 
suprotnom smjeru od potrebnog, a zbog prijevoja cesta je nepre-
gledna. Na dijelovima postoji izveden nogostup s jedne strane ali 
stanje nije zadovoljavajuće.
Radovima se gradi fekalna kanalizacija, oborinska kanalizacija, DTK 
mreža, uređuje se kolnik u širini 6 m i nogostup s obje strane ceste 
u širini od 1,5 m, te javna rasvjeta i na mjestima gdje širina zemlji-
šta to dozvoljava, javna parkirališta. Zbog promjena nivelete ceste, 
bit će potrebno rekonstruirati neke prilaze i ogradne zidove, što će 
Općina, kao i dosad, izvesti o svom trošku.
Tijekom izvođenja radova, cesta će biti u potpunosti zatvorena za 
sav promet.
Bitno je napomenuti da će se na dionici izvedenoj 2015. godine sa-
nirati završni sloj asfalta i poklopci šahti, što će izvođač napraviti o 
svom trošku kako bi u garantnom roku uklonio nedostatke nastale 
slijeganjem nasipa nakon zatrpavanja kanala.
Trenutačno se radi na izradi infrastrukture u cesti (voda, oborinska 
odvodnja, kanalizacija, DTK) i pratećih objekata (potporni zidovi i 
ost). 

ULIcA BRGUČENA
Tijekom svibnja krenulo se u temeljitu obnovu ulice Brgučena u 
Omišlju koja je zbog dotrajalosti i niza prekopa prepuna oštećenja 
i rupa. Usporedno će se obavljati i radovi na ugradnji rubnjaka i no-
gostupa na dijelovima na kojima  nedostaju, a za koje se postigne 
dogovor vezan uz imovinsko-pravne odnose s vlasnicima. Potez 
koji će biti obuhvaćen radovima je od raskrižja Servisno-uslužne 
zone Pušća do kružnog toka u centru Omišlja. 

Ulica Draga

Ulica kralja Tomislava

Brgučena
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fITNESS NA OTVORENOM
U parku Rosulje uređen je fitness na otvorenom s pet različitih 
sprava za vježbanje. Sprave su ugrađene na lokaciji određenoj pro-
jektom uređenja parka što ga je izradio „Studio Perivoj“ d.o.o., a 
koji je javnosti prezentiran, skupa sa Šetalištem A. Koste i plažom 
Pod crikvun u DC-u Kijac u srpnju 2016. godine.
Sprave su omeđene kamenim rubnjacima i pokrivene riječnim 
šljunkom kako bi se čim bolje uklopile u okoliš.
Ugrađene su sprave: veslarica, polukružna stolica, dvostruka klupa 
za trbušnjake, univerzalne šipke i mini fitness set senior te se ure-
đuje okolni plato (rubnjaci, šljunak). 

JAVNI SANITARNI ČVOROVI
Izrada montažnih sanitarnih čvorova ugovorena je s tvrtkom EU-
ROmodul d.o.o. iz Rijeke te su isti trenutačno u izradi. Građevinski 
radovi na pripremi podloge i instalacija ugovoreni su s građevin-
skim obrtom “Tadić-gradnja” iz Omišlja. Ukupna vrijednost investi-
cije iznosi  245.000,00 kn.
U blizini kupališta u Omišlju i Njivicama do početka sezone ku-
panja uredit će se dva javna sanitarna čvora. Sanitarni čvorovi bit 
će montažni, sa ženskim i muškim te WC-om za osobe s invalidi-
tetom, a bit će postavljeni u Omišlju u blizini kupališta Večja te u 
Njivicama preko puta vile “Rosulje”, u ulici Nikole Jurjevića.

UREĐENJE ULIcE POD ORIŠINA/VEČJA
Dionica ceste iznad bungalova u Omišlju do raskrižja prema Ho-
telima Omišalj potpuno je rekonstruirana i osigurano je kvalitetno 
zbrinjavanje oborinskih voda. 
Općina Omišalj uredila je sustav zbrinjavanja oborinskih voda kroz uli-
cu Zagradi u duljini od cca 140 m prema postojećem kolektoru kroz 
koji će se prikupljati oborinska voda iz dijela ulice Večja. Na dionici 
izgradnje kolektora u ulici Zagradi u potpunosti se obnavlja kolnik. 
U suradnji s Ponikvama, koje će vršiti zamjenu vodovodne mreže, na 
dionici ulice Večja u duljini od cca 130 m izgrađena je oborinska kana-
lizacija, ugrađeni rubnjaci i obnavlja se kolnik.

UREĐENJE DIJELA ULIcE PUŠĆA
U tijeku je i uređenje oko 200 m ceste u ulici Pušća u Omišlju. Riječ 
je o makadamskoj dionici neposredno uz nogometno igralište. Na 
dionici je izgrađena kanalizacija, za koju je investitor Ponikve voda 
d.o.o., dok Općina Omišalj asfaltira cestu te gradi instalaciju i te-
melje za postavljanje javne rasvjete.
Radove izvodi omišaljska tvrtka Dinocop d.o.o., a ugovorena vri-
jednost ugovora između Općine Omišalj i izvođača je 349.000 
kuna.

Fitness na 
otvorenom

Pod orišina/Večja

Spoj Ivana Zajca i Luke TurataUlica Pušća
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SPOJ ULIcE IVANA ZAJcA I LUKE TURATA
Uređen je i spoj ulice Ivana Zajca i Luke Turata u Njivicama. Te 
dvije ulice bile su povezane makadamskim putem koji je oštećen 
brojnim vododerinama i sipkim materijalom što je zbog “šlajfa-
nja” vozila predstavljalo opasnost za prolaznike i imovinu stanov-
nika.
Na inicijativu Općine Omišalj, Ponikve voda d.o.o. su na toj dionici, 
dugoj stotinjak metara, izgradile kanalizaciju te je u tijeku asfalti-
ranje kolnika u širini od 4 m. U nastavku, dio puta koji se spušta 
prema odbojkaškom igralištu, bit će popravljen materijalom od 
iskopa, ali će i dalje ostati zatvoren za promet.

PROGRAM DRUŠTVENO POTIcANE 
STANOGRADNJE
Općina Omišalj pokrenula je proceduru za ostvarenje programa 
društveno poticane stanogradnje na području općine Omišalj. Za 
početak je provedena anketa o zainteresiranosti stanovnika opći-
ne za kupnju stana u višestambenoj građevini iz Programa POS-a 
na koju se odazvalo 36 osoba. Za realizaciju Programa poduzi-
maju se daljnje aktivnosti prikupljanja potrebne dokumentacije. 
Nakon donošenja potrebnih Odluka bit će potrebno objaviti i 
provesti Javni natječaj za formiranje Liste reda prvenstva kup-
nje stana iz Programa POS-a. Cijena stana po kojoj će stanovnici 
kupovati stanove iz Programa POS-a, određena je Zakonom u 
maksimalnom iznosu od 8.400,00 kuna/m² NKP stana. Kako je 
planirano Urbanističkim planom uređenja naselja Njivice, vrlo 
vjerovatno će lokacija višestambenih građevina biti u dijelu na-
selja Njivice - Krčine. 

OSTALI KOMUNALNI ZAHVATI
Sanirana je ograda cijelog azila za napuštene životinje. Unutar azila 
ograđen je prostor za puštanje pasa te je osiguran skladišni pro-
stor za potrebe azila.
U Kijcu na Cvjetnom trgu uređuje se dječje igralište sa 6 dječjih 
sprava: 2 njihalice, klackalica, ljuljčka, tobogan i visinomjer te se 
ugrađuje antistres podloga ispod svake sprave, dok se na Trgu 
Ante Starčevića oko postojećih sprava postavlja antistres podloga. 
Građevinske radove izvodi Gauss j.d.o.o. iz Omišlja, a opremu do-
bavlja i montira Tome d.o.o., također iz Omišlja. 
Uskoro će biti nabavljene nove psihološke linije (plažne ograde) u 
ukupnoj duljini od 400 metara što će biti postavljene na plažama 
Pesja i Učka u Omišlju te plaži ispod crkve u Njivicama. 
Planiraju se sanirati pješačke staze u Spomen-parku u Omišlju.

BjanižovCvjetni trg - igralište

Postavljene su nove košarice za otpatke na području staroga grada 
u Omišlju i okolice te je izvršeno bojenje komunalne opreme na 
području općine (ograde, klupe).
Postavljene su rampe u svrhu ograničavanja prometa u Servisno-
uslužnoj zoni Pušća. 
U tijeku je dobava klupa koje će se postaviti ulici Nikole Jurjevića u 
Njivicama do 15. svibnja, kao i stalci za bicikle na raznim lokacijama 
na području općine Omišalj (Plava terasa, plaža Kijac, plaža ispod 
crkve i dr).  
Ubrzo će se pristupiti ravnanju i dohrani javnih plaža na području 
općine Omišalj. 
Nakon raskida ugovora s prethodnim izvođačem radova na parki-
ralištu Stran, angažiran je novi, tvrtka Pograd d.o.o. iz Čabra koja je 
izvela radove u ulici Pod orišina/Večja -Zagradi. Vrijednost radova 
s PDV-om iznosi 85.000,00 kn. 
Kod vodotornja pored vidikovca Dubec izvršen je iskop površin-
skog sloja zemlje sa raslinjem. Plato je poravnat i dovršen zasto-
rom od rizle.

PROJEKT PRIKUPLJANJA, 
ODVODNJE I PROČIŠĆAVANJA 
OTPADNIH VODA NA PODRUČJU 
OTOKA KRKA
Projekt prikupljanja, odvodnje i pročišćavanja otpad-
nih voda na području otoka Krka uključuje ulaganja 
u sustav odvodnje i pročišćavanja voda te usporednu 
rekonstrukciju vodovodne mreže radi poboljšanja/op-
timizacije sustava javne vodoopskrbe. Projekt će riješiti 
problem niske stope priključenosti na sustav javne od-
vodnje, izgradnjom 79,6 km gravitacijskih cjevovoda i 
6,3 km tlačnih cjevovoda. Usporedno s izgradnjom nove 
kanalizacije i u istim rovovima, bit će rekonstruirani 
stari dijelovi vodoopskrbne mreže s ciljem smanjenja 
fizičkih gubitaka i smanjenja broja kvarova na mreži. 
Procijenjena vrijednost projekta iznosi 510.913.257 kn 
(67.225.429 EUR). Projekt će biti sufinanciran sredstvi-
ma EU fonda iz Operativnog programa Konkurentnost i 
kohezija 2014-2020. Uz Općinu Omišalj, u projektu su-
djeluju i druge jedinice lokalne samouprave s područja 
otoka: Grad Krk, Općina Baška, Općina Dobrinj, Općina 
Malinska – Dubašnica i Općina Punat.
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Mještani Omišlja i Njivica blagdane tradicional-
no vole provoditi zajedno. Bilo je tako i ovoga 
Uskrsa, odnosno Uskrsnoga ponedjeljka kada ih 
je na Placi u Omišlju i Njivicama okupila uskrsna 
trpeza, doručak sastavljen od kuhanih jaja, šun-
ke, luka, pogače i kruha, tradicionalnih uskrsnih 
delicija što su se tih dana viđale za gotovo sva-
kim obiteljskim stolom. Kao i prijašnjih godina, 
za organizaciju su se pobrinuli članovi mjesnih 
odbora Omišalj i Njivice, a potporu su im dali i 
njivički ugostitelji. Omišljane su svojim nastupom 
dodatno razveseli najmlađi članovi folklorne sek-
cije KUD-a „Ive Jurjević“ te duo „Vintage Factory“, 
dok se za dobro raspoloženje na njivičkoj Placi 
pobrinulo Folklorno društvo „Njivice“. 
Dan ranije svečano je proslavljen Vazam, najveći 
kršćanski blagdan. Vjernici su se okupili na sveča-
nim misnim slavljima u župnim crkvama u Omi-
šlju i Njivicama, a župnici su, prenijevši biskupo-

S obzirom da na području općine Omišalj postoji mnogo mještana 
zainteresiranih za područje gljivarstva, početkom travnja u Njivicama 
je osnovana Udruga gljivara „Sunčanica“ Njivice. Kako smo doznali 
od tajnika Udruge, Branimira Babića, ciljevi novoosnovane Udruge 
su promicanje ekoloških, edukativnih, znanstvenih i gospodarskih 
interesa povezanih s gljivarstvom i mikologijom, upoznavanje i pro-
učavanje gljiva Hrvatske s posebnim naglaskom na gljive Primorsko–
goranske županije, upoznavanje i proučavanje gljiva kao prirodnog 
izvora hrane, upoznavanje i proučavanje gljiva s ciljem zaštite od 
trovanja te upoznavanje i proučavanje uzgoja gljiva. 
Udruga u budućnosti planira organizirati tematska predavanja o 
gljivarstvu, mikologiji i zaštiti prirode s ciljem edukacije stanovniš-
tva, stručna osposobljavanja za svoje članove iz oblasti mikologije, 
a u planu su, između ostalog, i izložbe, izleti u prirodu uz terensko 
proučavanje gljiva, rad na bazi podataka gljiva Primorsko-goranske 
županije te sudjelovanje u projektima iz područja gljivarstva, miko-
logije i zaštite prirode, samostalno ili zajedno s drugim udrugama, 
znanstvenim i društvenim institucijama te tijelima vlasti. Udruga, čiji 
je predsjednik Zlatko Klobas, zasad broji dvadesetak članova koje 
spaja ljubav prema prirodi i gljivarstvu i koji pozivaju sve zainteresi-
rane mještane Njivica i Omišlja da im se pridruže u radu. 

E.J.

USKRS U NJIVICAMA I OMIŠLJU

PROSLAVLJEN NAJVEĆI KRŠĆANSKI BLAGDAN

U NJIVIcAMA OSNOVANA  
UDRUGA GLJIVARA „SUNČANIcA“

vu poruku, uputili srdačnu uskrsnju čestitku svim 
župljanima i njihovim obiteljima. 

Uskrsne radionice
Danima prije u Društvenom centru „Kijac“ trajale 
su uskrsne radionice udruge „Obitelj za mlade“ 
namijenjene djeci i odraslima, a zaključene su 
izložbom radova u DC-u 7. travnja. Blagdansko 
ozračje upotpunili su kreativnim radovima na 
temu Uskrsa te pletenjem maslinovih grančica i 
križića od palmina lišća. 
Općina Omišalj ove je godine razveselila svoje sta-
novnike velikim ukrasnim pisanicama što su svoje 
mjesto našle ispred turističkog ureda u Njivica-
ma i ispod omišaljskoga zvonika, a radost Uskrsa 
pokazali su članovi udruge „Obitelj za mlade“ te 
učenici OŠ Omišalj koji su oslikali površinu jaja i 
stvorili jedinstvena i kreativna umjetnička djela.  

E.J.Uskrsno jaje na omišaljskoj Placi
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Izreka kaže „Tko spasi jedan život, kao da je spasio cijelo čovje-
čanstvo!“ Darivatelji krvi, koje je Svjetska zdravstvena organiza-
cija proglasila herojima, čovječanstvo su prema toj izreci spasili 
više desetaka puta. Posebno oni koji su krv dali sto i više puta. 
A takvih je u općini Omišalj dvoje. Slučajnost je htjela da to 
budu baš dva sopca, Zoran Đunđek iz Omišlja i Zlatko Jurković 
iz Njivica. Obojica krv daruju od srednje škole, tri do četiri puta 
godišnje, i time nesebično daruju i dio sebe.  
Zoran Đunđek krv je dao čak 107 puta i skromno je rekao da, 
iako mu je motiv za prvo darivanje krvi bio slobodan dan, ka-
snije je nastavio s tom praksom isključivo iz humanosti. – Shva-
tio sam da time ne škodim sebi, već, naprotiv, pridonosim i 
pomažem drugima, rekao je Đunđek. 
Zlatko Jurković opisao je kako je svijest o važnosti darivanja 
krvi dobio kada mu je majka otišla na tešku operaciju srca i 
kada joj je bila potrebna transfuzija. Druga velika prekretnica, 
od kada redovito i sam daruje krv, bila je kada mu se rodila kćer 
Marina i kada joj je zbog komplikacija također više puta zatre-
bala transfuzija. – Od tada sam siguran da moja krv stvarno ne-
kome može spasiti život i tada sam postao uvjereni darivatelj, 
ispričao je Jurković. 

 E.J.

Posljednjega vikenda travnja u Omišlju je održana prva međuna-
rodna cestovna atletska utrka s trasom dugom deset kilometara. 
Stodvadeset natjecatelja iz cijele Hrvatske i Slovenije, među kojima 
je bilo i desetak predstavnika iz općine Omišalj, utrku je počelo u 
samom središtu Omišlja, Prikeštelom, a nastavilo cestovnom tra-
som Servisno-uslužne zone Pušća, natrag do centra Omišlja, preko 
Medermunića do plaže Učka, zatim istim putem prema Fulfinumu 
pa opet do Prikeštela gdje je bio i cilj. Unatoč velikom krugu s dvije 
zahtjevnije uzbrdice, prvi su natjecatelji stigli na cilj već za 30-ak 
minuta, iako je vremenski limit bio sat i pol. Ne čudi da su među 
njima bili ponajbolji hrvatski dugoprugaši, rekorderi, višestruki pr-
vaci i reprezentativci, velika imena poput Mateje Parlov, Marije Vra-
jiić Trošić, Gorana Grdenića i Danijela Faka. Ipak, deset kilometara 
savladivo je i za trkače amatere, kao i za sve dobne skupine, a kako 
smo doznali najmlađi je trkač imao 16, a najstariji 81 godinu.   
– Staza je vrlo zahtjevna, baš kao što je i cijeli Krk zahtjevan za utr-

Kako bi populariziralo udičarenje među mlađom populacijom, 
Športsko ribolovno društvo „Zubatac“ i ove je godine za vrijeme 
proljetnih školskih praznika organiziralo Školu udičarenja. Dese-
tak učenika između 5 i pol i 13 godina, među kojima je bilo i djece 
iz Zagreba koja praznike provode u Omišlju, okupljalo se tako pet 
dana u klupskim prostorijama. Učiteljica Mare Magdić upozna-
la ih je s ribolovnim osnovama i tehnikama udičarenja, a nakon 
njihova savladavanja uslijedio je praktični dio uz more. Ekipa Gla-
snika zatekla ih je „na djelu“ na Rivi Ivana Pavla II. i doznala da 
će najbolji među njima dobiti priliku zastupati Klub na kupovima 
športskih ribolovnih društava u okolici.

E.J. 

PRVA OMIŠALJSKA ATLETSKA UTRKA

ku jer gotovo da nema jednog kilometra ravne površine, rekao je 
inicijator i organizator utrke, bivši atletičar „Kvarnera“, Omišljanin 
Nikola Kereković. Zadovoljan odvijanjem prvoga izdanja, Kereković 
je za sljedeću godinu najavio drugu takvu utrku u Omišlju s istom 
stazom te zahvalio na velikoj tehničkoj pomoći DVD-u „Njivice“, kao 
i pokroviteljima koji su mu, kako je kazao, maksimalno izišli u susret. 
Neposredno prije velike utrke na 10 kilometara, u središtu Omišlja 
održana je dječja utrka za učenike osnovne škole. Dvadesetak ma-
lih natjecatelja utrkivalo se na dvjestotinjak metara.
Medalje i novčane nagrade, osim onima s najboljim ukupnim vre-
menom, dodijeljene su i najboljima u brojnim starosnim katego-
rijama.  
Partneri i pokrovitelji atletske utrke bili su Općina Omišalj i Turistič-
ka zajednica Općine Omišalj, dok je organizaciju na sebe preuzeo 
Atletski klub Maraton 2000 Karlovac.

E.J.

ZORAN ĐUNĐEK I 
ZLATKO JURKOVIĆ VIŠE 
OD STO PUTA DAROVALI 
KRV

ŠKOLA UDIČARENJA ŠRD 
„ZUBATAc“

Najstariji natjecatelj, 81-ogodišnji 
dr. Ivo Belan s ponosom je otrčao 
utrku kroz Omišalj
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Dječji vrtić „Katarina Frankopan“ 
već tradicionalno sredinom 
travnja organizira Tjedan otvo-
renih vrata za sve buduće i sa-
dašnje obitelji polaznika vrtića. 
Mališani iz svih dječjih vrtića na 
otoku pripremili su tako razno-
lik i zanimljiv program za velike 
i male. I ove je godine u vrtići-
ma u Omišlju i Njivicama Tjedan 
obilježen brojnim aktivnostima 
koje su se pod budnim okom 
odgajateljica odvijale od 18. do 
21. travnja. S obzirom na to da 
sve krčke vrtiće krasi status eko-
vrtića, promovirajući suživot s 
prirodom, u Njivicama je sve 
započelo uređenjem povrtnjaka 
i cvjetnjaka, radnom akcijom u kojoj su sudjelovala i djeca i ro-
ditelji. Potom je održano edukativno predavanje na temu „Zdravi 
rođendani“ te praktična radionica i degustacija izrađenih slastica, 
a sljedećih su dana djeca i njihovi roditelji te djedovi i bake uži-

S osnovnom namjerom razvijanja ekološke svijesti, svijesti o od-
nosu čovjeka i prirode, razvijanja kreativnosti i radnih navika te 
poticanja timskoga i istraživačkog rada, ove je jeseni u 4. razredu 
Osnovne škole Omišalj startao projekt „Naš školski povrtnjak“. 
Na inicijativu učiteljice Brigite Šprohar, grubi su radovi krenuli 
već u listopadu, a u projekt se, osim učenika, uključilo i tehničko 
osoblje škole- spremačice i domar. 
– S obzirom na to da smo eko-škola, Općina Omišalj prepoznala 
je i financirala naš projekt kupnjom potrebnog materijala. Osim 
Općini, zahvaljujemo se i g. Peru Ivankoviću koji nam je doni-
rao zemlju i educirao učenike kako sijati i saditi. Cilj je zapravo 
bio naučiti djecu put od sjemena do ploda, istaknula je učiteljica 
Šprohar. U projekt planiraju uključiti razne eko-udruge i roditelje 
učenika, povezati ga s nastavom prirode i društva i njime dati 
svoj doprinos uređenju okoliša Škole.  

E.J.

DANI OTVORENIH VRATA U DJEČJEM VRTIĆU

OD SJEMENA DO PLODA: ŠKOLSKI POVRTNJAK

Najbolje je povrće iz 
našeg povrtnjaka

vali u natjecateljskim sportskim 
igrama, odnosno „Olimpijadi“ 
te šetnji od vrtića u Kijcu do 
Njivica prilikom koje su vrtićar-
ci, uz pomoć načelnice Mirele 
Ahmetović koja im se pridružila 
u obilasku mjesta, prolaznicima 
dijelili ručno izrađene promo-
tivne eko poruke. 
Omišaljski vrtićarci Tjedan 
otvorenih vrata započeli su 
kreativnim radionicama – izra-
dom eko kućice od tetrapaka 
i izradom zmajeva. Djeci i ro-
diteljima u izradi je pomogla 
načelnica, a otvoreni su se dani 
nastavili druženjem uz prigod-
nu priredbu u povodu Dana 

planeta Zemlje, natjecateljskim igrama u predvorju vrtića te ure-
đenjem cvjetnjaka i uređenjem okoliša u suradnji s općinskom Tu-
rističkom zajednicom. 

E.J.

Čudnovata kućica u omišaljskom dječjem vrtiću

I najmlađi uče o 
poštivanju prirode

Šetnja do Njivica uz 
dijeljenje eko-poruka
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Nakon što je u rujnu prošle godine Općinskom državnom odvjet-
ništvu u Rijeci podnijela kaznenu prijavu protiv člana Uprave tvrt-
ke TIHA d.o.o. iz Šila, njezina prokurista, ali i protiv pravne osobe, 
odnosno same tvrtke TIHA d.o.o., Općina Omišalj 2. svibnja otišla 
je i korak dalje- alarmirala je USKOK, odnosno podnijela kaznenu 
protiv odgovorne osobe, kako precizno stoji u prijavi, u Ministarstvu 
gospodarstva, poduzetništva i obrta-Uprava za inspekcijske poslove 
u gospodarstvu-Sektor nadzora u području rudarstva i opreme pod 
tlakom-Služba nadzora u području rudarstva Rijeka. Prevedeno, Op-
ćina je USKOK-u kazneno prijavila nadležnog rudarskog inspektora.

Općina lani kazneno prijavila i odgovorne u Tihi
Prije negoli se “pozabavimo” tom prijavom, podsjetit ćemo vas 
da u prethodnoj, rujanskoj kaznenoj prijavi stoji da osumnjičeni 
iz Tihe d.o.o. Šilo “kroz dulji vremenski period vrše nelegalnu ek-
sploataciju kamena na području Općine Omišalj, na eksploatacij-
skom polju Beavec-Voz, na koji način je prouzročena znatna šteta 
za Republiku Hrvatsku”. Time su, kako se tvrdi u kaznenoj prijavi, 
počinili kazneno djelo protupravne eksploatacije rudnog blaga što 
je opisano i kažnjivo prema članku 211. Kaznenog zakona.
Sukus prijave, ustvari, može se svesti na, kako se tvrdi, činjenicu da je još 
1994. godine trgovačkom društvu TIHA izdano odobrenje za izvođenje 
rudarskih radova za eksploataciju tehničko-građevinskog kamena na 
rečenom području, a da je za svaki drugi oblik eksploatiranja kamena ta 
tvrtka bila dužna, sukladno odredbama Zakona o rudarstvu, odobrenje 
zamijeniti rješenjem o koncesiji. Uprava TIHA-e je zahtjev za izdavanje 
rješenja o koncesiji uistinu i zatražila, ali je Ured državne uprave u Pri-
morsko-goranskoj županiji u studenom 2015. godine odbilo izdati ga. 
Štoviše, odlučujući u drugom stupnju, a po žalbi društva TIHA na odlu-
ku Ureda državne uprave, odbijenicu na izdavanje koncesijskog rješenja 
dalo mu je i resorno Ministarstvo gospodarstva. Prema tome, piše u 
kaznenoj prijavi, “razvidno je da prijavljeno trgovačko društvo ne smije 
vršiti eksploataciju kamena na eksploatacijskom polju Beavec-Voz”, a to 
i dalje čini te stoga Općina predlaže da Državno odvjetništvo pokrene 
kazneni progon osumnjičenih.

Zlouporaba položaja i ovlasti
U kaznenoj prijavi USKOK-u protiv rudarskog inspektora, pak, na-
vodi se da je tijekom provođenja inspekcijskog nadzora trgovačkog 
društva TIHA na okolnosti izvođenja rudarskih radova na eksploa-
tacijskom polju omogućio toj tvrtki daljnju eksploataciju kamena i 
pribavljanje znantne imovinske koristi, a na štetu Republike Hrvat-
ske iako je znao da to nije smio učiniti. Naime, u prijavi piše da je 
rudarski inspektor “znao da je navedeno trgovačko društvo izvodilo 
tijekom 2016. godine radove te eksploatiralo kamen premda isto 
nije imalo pravne osnove za izvođenje takvih radova budući da je 
drugostupanjskim rješenjem Ministarstva gospodarstva-Uprave za 
energetiku i rudarstvo-Sektora za rudarstvo, od 21. prosinca 2015. 
godine, pravomoćno odbijen zahtjev trgovačkog društva Tiha d.o.o. 
Šilo za zamjenom odobrenja za izvođenje rudarskih radova na ek-

NASTAVAK PRAVNE BORBE PROTIV ILEGALNE EKSPLOATACIJE KAMENA NA VOZU

OPĆINA OMIŠALJ USKOK-U PODNIJELA KAZNENU 
PRIJAVU PROTIV RUDARSKOG INSPEKTORA
Rudarskog inspektora Općina sumnjiči da je tvrt-
ki TIHA d.o.o. iz Šila omogućio pribavu znatne 
nepripadajuće imovinske koristi, a sve na štetu 
Republike Hrvatske koja je vlasnik mineralnih si-
rovina, znajući da TIHA kamen eksploatira pro-
tuzakonito. Inspektor je pritom propustio protiv 
odgovornih u tom trgovačkom društvu podnijeti 
odgovarajuće prekršajne i kaznene prijave

sploatacijskom polju tehničko-građevinskog kamena ‘Beavec-Voz’ 
(...)”  i tako, ustvari, “zabranio trgovačkom društvu TIHA d.o.o. Šilo 
izvođenje rudarskih radova na eksploataciji mineralnih sirovina (...)”. 
U prijavi se potom poentira i tvrdi da rudarski inspektor kao službena 
osoba nije obavila svoju dužnost pa je tako Tihi pribavila nepripada-
juću korist, a Republici Hrvatskoj prouzročila znantnu štetu čime je in-
spektor počinio kazneno djelo protiv službene dužnosti zlouporabom 
položaja i ovlasti prema članku 291., stavak 1. i 2., Kaznenog zakona.

Ministarstvo gospodarstva: TIHA ne može 
eksploatirati kamen
Podsjećajući na tijek događaja, odnosno proceduru što je prethodi-
la pravnoj borbi, u općinskoj se prijavi posebno naglašavaju dijelovi 
spomenutoga drugostupanjskog rješenja Ministarstva gospodarstva 
kojim je odbijen zahtjev Tihe, a u kojem piše i da “... nije razvidno na 
koji način se mogu legalno izvoditi rudarski radovi na zemljišnim če-
sticama u vlasništvu Republike Hrvatske za koje rudarski gospodarski 
subjekt nema riješene imovinsko-pravne odnose. Ministarstvo gos-
podarstva smatra da se prema provjerenom Glavnom rudarskom pro-
jektu tehničko-građevinskog kamena u eksploatacijskom polju ‘Voz’ 
NE MOGU izvoditi rudarski radovi na predmetnom polju.”. 

Inspektor je znao da TIHA krši zakon
Potom se u prijavi navodi da je osumnjičeni rudarski inspektor, 
na zahtjev Ureda državne uprave u Primorsko-goranskoj županiji, 
obavio inspekcijiski nadzor tijekom rujna i listopada 2016. godine i 
utvrdio da TIHA d.o.o. Šilo sve vrijeme eksploatira kamen te da nisu 
riješeni imovinsko-pravni odnosi na katastarskim česticama što u 
naravi predstavljaju eksploatacijsko polje. Dakle, tijekom nadzora je 
inspektor utvrdio kršenje Zakona o rudarstvu, ali je propustio zabra-
niti daljnje izvođenje radova, ali i podnijeti odgovarajuće prekršajne 
i kaznene prijave protiv odgovornih osoba u trgovačkom društvu 
TIHA Šilo. Tim propustom, pak, rudarski je inspektor Tihi omogućio 
pribavu znatne nepripadajuće imovinske koristi, a sve na štetu Repu-
blike Hrvatske koja je vlasnik mineralnih sirovina, odnosno kamena.
Općinska načelnica Mirela Ahmetović, potpisnica kaznene prijave, 
podsjetila je i kako je Općina Omišalj učinila ono je što je morao 
inspektor- podnijela kaznene prijave protiv dvije fizičke osobe, čla-
na Uprave i prokurista Tihe Šilo, te protiv pravne osobe TIHA d.o.o. 
Šilo te na kraju zaključila:
- Slijedom svega navedenoga, razvidno je da postoje sumnje da je 
osumnjičenik počinio kazneno djelo za koje se prijavljuje te pred-
lažemo da, nakon prikupljanja potrebnih obavijesti te ocjene istih, 
poduzmete kazneni progon protiv osumnjičenika.
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VELEČASNI ANTON BOZANIĆ DOBITNIK JE OVOGODIŠNJE NAGRADE OPĆINE OMIŠALJ ZA ŽIVOTNO DJELO

Čini me sretnim rad i otvore-
nost prema ljudima, posebice 
kad se suočavaju s bilo kakvim 
poteškoćama i problemima. 
Veseli me kad sa svoje strane 
koliko-toliko pomognem da 
ne klonu duhom, makar u po-
dršci i ohrabrenju.  Ugrađujući 
sebe u službi drugih raste za-
jednica čiji smo članovi, s ko-
jom živimo

Na sljedećoj Svečanoj sjednici Općinskog 
vijeća Općine Omišalj, na Duhovski utorek 
kada se slav Dan općine, još će jednom biti 
dodijeljena priznanja, odnosno nagrade Op-
ćine Omišalj. Ove godine općinski vijećnici 
jednoglasno su odlučili da je najprestižni-
ju nagradu, onu za životno djelo, zalužio 
svećenik Anton Bozanić, župnik omišaljske 
Župe Uznesenja Blažene Djevice Marije. 
Svećenik, duboko duhovan, ali i human čo-
vjek, pasionirani ljubitelj povijesti svoga kra-
ja, autor brojnih knjiga i još brojnijih stručnih 
tekstova, samozatajan, ali uvijek na raspola-
ganju svakom stanovniku... Bozanić je čovjek 
kojemu nagrada Općine Omišalj za životno 
djelo naprosto dobro pristaje.

AKO JE MOJIM DJELOVANJEM UČINJENO 
NEŠTO DOBRO ZA DRUGE, HVALA BOGU!

* Vjerujem da je odličan osjećaj primiti tako 
prestižno priznanje čitave zajednice kao što 
je općinska nagrada za životno djelo!?
- Meni ipak čitava stvar izgleda malo dru-
gačije. Članovi općinskog Odbora za do-
djeljivanje priznanja i nagrada dobro znaju 
da kad su mi prvi put iznijeli prijedlog o do-
djeli neke nagrade ili priznanja, da je moja 
prva reakcija bila negativna. Rekao sam im 
da mi ne stoji do bilo kakvih osobnih pri-
znanja ili vlastitih promocija, već da želim 
samo obavljati svoj redoviti posao kako 
najbolje znam. Kad su me iznova nastoja-
li uvjeriti u opravdanost njihovih namjera, 
odgovorio sam da prihvaćam samo kao 
znak poticaja da svatko na svome mjestu 
radi posao zauzeto i savjesno, ugrađujući 
pri tome one darovitosti koje su mu vlasti-
te. Eto, u tom se vidu zahvaljujem onima 
koji su valjda nešto uočili i prepoznali.

* Kada sumirate svoj dosadašnji život i rad u 
Omišlju i kada promišljate svoju ulogu u za-
jednici- što je to što Vas je uzdignulo iznad 
prosječnog župnika i što Vam je osiguralo tu 
nagradu?
- Ne smatram da me je išta uzdiglo. Da-
pače, osjećao bih se nelagodno kad bih 
se u bilo čemu htio postaviti iznad osta-
lih.  Ugrađujući sebe u službi drugih raste 
zajednica čiji smo članovi, s kojom živimo. 
Ako je mojim djelovanjem učinjeno nešto 
dobro za druge, hvala Bogu.

* Kako ocjenjujete suradnju općinske vlasti i 
Crkve posljednje četiri godine? Kako i na ko-
jim je područjima ta suradnja najuspješnija, 
a gdje bi možda mogla biti i bolja?
- Kad imamo pred sobom glavni cilj, a to je 
opće dobro, suradnja je nužna, normalna 
i zdrava. Na taj način gledam na suradnju 
općinskih vlasti i Crkve. Tu se ne miješaju 
kompetencije već svatko sa svoje strane 
čini ono što na njega spada.  Naša surad-
nja u protekle četiri godine bila je sasvim 
dobra i uspješna. Ali suradnja je također 
postojala u prethodnom razdoblju. A 
mogu spomenuti da i tijekom boravka u 
Malom Lošinju ne mogu se ni najmanje 
potužiti na suradnju s gradskim vlastima. 
Nisam nikad nailazio na probleme u su-
radnji s mjesnim ili općinskim vlastima, 
već je ona s vremenom prelazila u prija-
teljske odnose. 
Istodobno sa službom koju obavljam osje-
ćam se građaninom ovog mjesta i osobom 
s određenim stručnim i stečenim znanjem. 
Drago mi je da sam i na tom području mo-
gao surađivati s odgovornima i ugraditi svoje 
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znanje za opće dobro i sredinu u kojoj živim. 
U Malom Lošinju inicirao sam godišnji susret 
svih Lošinjana, iseljenih s domaćim, što je 
gradska vlast podržala i postao je prepoznat-
ljiv događaj tijekom ljeta. Slično je bilo i sa 
Danom Grada Malog Lošinja. Također ovdje 
u Omišlju rado sam svojim znanjem o povije-
sti bio na usluzi kad je bilo potrebno, čime se 
dodatno produbljivala naša suradnja, uzaja-
mno uvažavanje i razumijevanje.

Vjera, nada i ljubav
* Svaki čovjek pa i svaki svećenik je indivi-
dua i na sebi svojstven način djeluje, radi, 
komunicira... Vaša je služba i Vaš životni po-
ziv ipak specifičan i zanima me kako sami 
doživljavate vlastiti angažman, službu, koja 
je Vaša temeljna misija i društvena zadaća?
- Da, svećenički je život osebujan u mno-
gočemu, njegovo djelovanje je zvanje za 
ljude koji su mu povjereni, a ne gotovo 
mehaničko obavljanje službe. Svećeničko 
je zvanje prvenstveno duhovne naravi, ali 
mi smo ljudi istovremeno duhovni i tjele-
sni; vremenski smo ovdje, a nosimo klicu 
vječnosti. Temeljno nam je poslanje buditi 
u ljudima vjeru, nadu i ljubav. Iz toga proi-
zlazi stvaranje zajedništva, povezivati ljude. 
Nitko ne živi kao osamljeni otok.

* Kako i zašto ste odlučili biti svećenik?
- Gledajući pred sobom one koji su krenuli 
prema svećeništvu, u meni se polako rađala 

želja za duhovnim zvanjem. Bilo nas je više. 
Prvotna želja polako je sazrijevala. Odlučio 
sam se i nije mi žao.

* Životni Vas je put vodio na razne strane 
Hrvatske i svijeta. Gdje ste do sada službo-
vali i živjeli? Pretpostavljam da je svaka ta 
životna epizoda u Vama ostavila i specifičan 
trag pa me zanima u kojoj se mjeri i kako 
razlikuje svećenički život u jednoj svjetskoj 
metropoli poput New Yorka i, primjerice, 
Omišlju.
- Započeo sam u Novalji na Pagu, nasta-
vio u Rabu, Sv. Vidu,   Njivicama, Veprincu 
i Ičićima, pa nastavak studija u Zagrebu, 
zatim služba u Omišlju, New Yorku, Malom 
Lošinju i opet u Omišlju. Bilo je toliko raznih 
događaja i iskustvava  i teško bi bilo izdvo-
jiti jednu stvar. Svakako, boravak u stranom 
svijetu, u New Yorku, predstavlja nešto dru-
go, drugačija kultura življenja i ponašanja, 
ali i novi izazovi.

Poluistine i površnost me ne 
zanimaju
* Omišalj u Vašem životu?!
- U Omišlju sam se već udomaćio i čini mi 
se da već pripadam ovom kraju.

* Jesu li Omišljanke i Omišljani bogobojazni 
ljudi? Prepoznajete li u njima iskrene vjerni-
ke ili ima i onih koji vjeru i Crkvu prilagođa-
vaju sebi i svojim potrebama, koji licemjerno 

hine da su veliki vjernici, a u stvarnom živo-
tu ne žive vjeru i Božje zapovjedi?
- Svakako da ima vjernika koji nastoje živjeti 
istinski vjerski na svim područjima. Svjesni i 
svojih slabosti ipak ne odustaju, već rastu 
u vjeri, barem nastoje i trude se. Jasno je 
da su ljudi različiti i na vjerskom području 
i da nas neke stvari začuđuju. Ali, bolje je 
ne suditi nikoga jer nitko ne zna što je u 
nečijoj nutrini.

* Poznato mi je da volite pisati i da uživate u 
pisanju. Eto, i nedavno ste u Baški predstavi-
li svoju novu knjigu o povijesti tog kraja. Što 
Vam znači pisanje, o čemu volite pisati? S dru-
ge strane, što volite čitati i što najviše čitate?
- Moj se poslijediplomski studij zadržao u 
moralno-pastoralnoj specijalizaciji, a pratio 
je noviju lokalnu povijest. Budući da sam 
poprilično pročačkao otočnu bližu povijest, 
nastojao sam u zadnje vrijeme monografij-
ski obraditi sva otočna općinska središta i 
grad Krk i povezati prošlost i sadašnjost na 
raznim područjima: povijesne mijene, cr-
kvena događanja, gospodarstvo, kulturu... 
Posljednja je u tom nizu spomenuta mono-
grafija o Baški.  Prateći povijesna zbivanja 
prepoznajemo kako su ljudi postavljali pre-
ma određenim važnim pitanjima tako da 
povijest može biti na određeni način učite-
ljica života. Pisao sam i o drugim temama, 
posebice o iseljeništvu u SAD-u (krčkom, 
cresko-lošinjskom i istarskom), pojedinim 
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Ovogodišnji dobitnici godišnjih nagrada Opći-
ne Omišalj, što će im biti uručene na Duhovski 
utorek, Dan Općine, su Rukometni klub „Omi-
šalj“, Folklorno društvo „Njivice“ i boćar “Trste-
ne” Fran Jakominić.
Rukometni klub „Omišalj“  nagrađen je za os-
tvareni povijesni rezultat u 2016. godini, prela-
zak u višu ligu, te za izniman doprinos razvoju 
sporta na području općine Omišalj. – S obzirom 
da djelujemo već 18 godina, ovo je zaista naš 
povijesni uspjeh. Drago nam je da je naš trud 
prepoznat i nagrada će nam svakako biti poti-
caj za daljnji rad. Najbrojniji smo klub u općini i 
zaista dobro radimo s djecom, no prioritet nam 
nisu uspjesi, iako oni dolaze našim kvalitetnim 
radom, već to da maknemo djecu s ulice, u 
čemu mislim da smo uspjeli, rekla je Milica Alaj-
beg, dopredsjednica Kluba. 
Folklorno društvo „Njivice“ dobitnik je godišnje 
nagrade Općine Omišalj za uspješnu realizaciju 
obnove narodnog običaja Njivičarskih kolejana 
2016. godine. Osim toga, ove godine slave i 
prvo desetljeće rada. – Osim što smo pripremi-
li kolejane za tanac i kanat, oživjeli smo i staru 
omišaljsku pjesmu „Ovo su vam kolejani“ koja je 

gotovo zaboravljena. Drago nam je što se naš 
rad ipak vidi i što smo prepoznati od strane Op-
ćine jer ulažemo velik napor u očuvanje baštine 
kroz kanat, sopnju i tanec. Na koledvi je sudje-
lovalo 130 ljudi i nisu svi porijeklom iz Njivica, 
no kod nas se dogodilo upravo suprotno onoj 
izreci „došli divlji i potjerali pitome“: ljudi koji 
nisu iz Njivica prihvatili su domaće običaje kao 
svoje i time još više učvrstili i povezali zajedni-
cu, rekao je predsjednik Društva Zlatko Jurković 
i dodao da će proslavu desetogodišnjeg rada 
održati u listopadu kada će biti promovirana i 
knjiga o Njivicama i njivičarskim kolejanima.
Fran Jakominić, član boćarskih klubova „Trste-
na“ i „Vargon II“, nagradu je zaslužio za ostva-
rene izvrsne sportske rezultate u boćanju. – Bo-
ćanjem se bavim od 2013. godine i posljednje 
vrijeme treniram u dva kluba. Zasad mi ide 
dobro, volim trenirati i stekao sam puno novih 
prijatelja. U 2016. godini postigao sam velik 
uspjeh: bio sam prvi u državi u štafeti i drugi 
u županiji, a ova mi je nagrada velik poticaj za 
daljnje bavljenje boćanjem, rekao je mladi Fran 
Jakominić, učenik sedmoga razreda.

E.J.
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GODIŠNJE NAGRADE RUKOMETAŠIcAMA, 
NJIVIČKOM fOLKLORU I fRANU JAKOMINIĆU

značajnim osobama, New Age-u, itd. Do 
sada mi je objavljeno 14 samostalnih knjiga 
i nekoliko koautorskih te niz znanstvenih, 
stručnih i drugih članaka. Volio sam čitati 
jer me nikada nisu zadovoljavale poluisti-
ne i površinsko prikazivanje stvari. Nisam 
nikad planirao da ću se ozbiljnije posve-
titi pisanju. Ono se samo nametnulo. Npr. 
boraveći u New Yorku zanimao sam se za 
naše iseljeništvo. Stoga je bila šteta da se 
prikupljena saznanje s terena, koja drugima 
nisu dostupna, ne stave na papir i pretvo-
re u knjigu.  Pisanje je kreacija. Istraživanje 
predstavlja otkrivanje novosti, a potom 
slijedi obrada i objavljivanje. Tek se pišući 
bistre naše ideje koje negdje imamo u gla-
vi. Volim čitati povijesne knjige, reportaže i 
sve što se odnosi na ljudske sudbine.

Glasni političari bez kvaliteta
* Što Vas u životu čini sretnim čovjekom?

- Čini me sretnim rad i otvorenost prema 
ljudima, posebice kad se suočavaju s bilo 
kakvim poteškoćama i problemima. Veseli 
me kad sa svoje strane koliko-toliko po-
mognem da ne klonu duhom, makar u po-
dršci i ohrabrenju.

* Htjeli-ne htjeli, sve vrijeme naprosto mo-
rate surađivati i s lokalnim političarima. 
Politika je djelatnost u kojoj se relativno 
brzo i lako da shvatiti tko je kakav, tko 
uistinu radi i živi za opće dobro, a tko u 
vlastitu i u korist uskog kruga ljudi, odno-
sno, da budem najjasniji, tko je pošten, a 
tko nije. Vrijeme je lokalnih izbora i iz usta 
svih tih političara danas izlaze samo med 
i mlijeko, sva sila obećanja. Kako osobno 
gledate na politiku? Imate li loših iskusta-
va s političarima? Prepoznajete li i u Omi-
šlju one s dobrim namjerama, ali i one koji 
na politiku gledaju kao na privatni biznis?

- Pokušavam vjerovati da još uvijek ima ljudi 
kojima istinski stoji do općeg dobra. Među-
tim, nije dovoljna samo dobra volja. Za rad s 
ljudima potrebne su određene kvalitete koje 
mnogi, najčešće oni glasniji koji svašta ola-
ko obećavaju, jedva da posjeduju ili čak nisu 
ni svjesni da je to potrebno. Do kraja je ne-
shvatljivo da se zbog različitih političkih op-
cija ljudi svađaju i putem okreću glave jedni 
od drugih. Pretjerane iracionalne navijačke 
strasti ničemu ne vode. Zbog svoje specifič-
ne službe ne priklanjam se niti jednoj poli-
tičkoj opciji i ne sudjelujem u stranačkom ži-
votu. Djelujem izvanstranački, upućujući na 
temeljne vrijednosti koje onaj koji se smatra 
vjernikom ne smije omalovažiti.

* Izlazite li na izbore i zašto?
- Svakako. Time izvršavam građansku duž-
nost.

Ernest Marinković 

Fran 
Jakominić

RK „Omišalj“ FD „Njivice“
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I posljednja dva mjeseca Općina Omišalj na-
stavila je intenzivnu borbu za rješavanje pro-
blema u nekadašnjoj DINA Petrokemiji. Op-
ćinska načelnica Mirela Ahmetović inicirala je 
na sastanku Koordinacije (grado)načelnika s 
područja otoka Krka upravo točku dnevnog 
reda “Sanacija opasnog otpada u postro-
jenjima DINA Petrokemije”. Jednoglasno je 
usvojen zaključak da se Ministarstvu zaštite 
okoliša i tada još uvijek aktualnom ministru 
Slavenu Dobroviću uputi dopis u kojemu mu 
se daje jedan mjesec za sanaciju Dine ili, u 
protivnom, krčka delegacija dolazi u Mini-
starstvo zatražiti odgovor na temeljno pita-
nje- zbog čega ministar ne postupa sukladno 
zakonu i donesenim rješenjima, odnosno 
odlukama. Tako je na kraju i bilo: ministar se 
oglušio, a načelnici i gradonačelnik Krka po-
čeli se spremati za put u Zagreb.

Beskorisna tematska sjednica 
Općinskog vijeća
Međutim, baš za dan kada je isticao rok 
za oglašavanje ministra Dobrovića, pred-

IMA LI KRAJA NEUČINKOVITOSTI DRŽAVE?

KRENULO SE S MRTVE TOČKE 
I ODLUČILO DINU PROGLASITI 
“cRNOM TOČKOM”

U međuvremenu su, međutim, ministar zaštite okoliša Slaven Do-
brović i njegova ekipa smijenjeni pa novonastala situacija ponovo 
otvara stara pitanja: Hoće li tek dogovorene mjere i akcije zaživjeti 
i s budućim glavnim državnim “ekolozima”? Hoće li biti ispunjena 
obećanja data već nebrojeno puta? Odnosno, da ne duljimo, hoće 
li, kada i kako postrojenja nekadašnje DINA Petrokemije u Omišlju 
biti sanirana? Previše pitanja bez jasnog odgovora i jasan signal 
Omišljanima i Njivičarima te, dakako, onima koji ih budu predstav-
ljali u budućoj općinskoj vlasti da budu spremni za nastavak borbe!

Ministarstva na razne načine objasniti da 
sve to što Omišljani očekuju i nije tako 
jednostavno, ali će ostati upamćen i nji-
hov potpuno neshvatljiv zaključak da bi 
u slučaju najcrnjeg scenarija i eventualne 
eksplozije ondje ostavljenih kemikalija, a 
za koje nije osporeno da su kancerogene, 
rizici bili prihvatljivi, odnosno da učinci 
tog događaja ne bi izašli iz kruga postro-
jenja!?
Na kraju balade Čikotić je predložio osni-
vanje nekog novog radnog tijela kojemu bi 
zadatak bio ponovo sastančiti i beskonačno 
tražiti neka nova rješenja. Žestoko se tome 
usprotivila načelnica Ahmetović i odgovorila 
da bi osnivanje takvog nekog novog povje-
renstva ustvari značilo ponovo ništa ne radi-
ti i inzistirala na, prema njezinom mišljenju, 
jedinom prihvatljivom zaključku- ministar 
odmah mora donijeti odluku o sanaciji Dine, 
Republika Hrvatska iz državnog Proračuna 
mora osigurati sredstva za sanaciju i u sana-
ciju se mora krenuti bez odgode! 

Ipak se kreće!
Kako se, dakle, na tematskoj sjednici Vijeća 
ustvari nije dogodilo ništa, (grado)načelnici 
s otoka Krka 10. su se travnja, kako su i naja-
vili, zaputili u Zagreb, u sjedište Ministarstva 
zaštite okoliša. Dočekao ih je tada aktualni 
ministar Slaven Dobrović kojemu je Mirela 
Ahmetović uoči sastanka uručila i prigodan 
poklon, “gas” masku, i pritom mu poručila 
da stanovnici Omišlja i Njivica brinu o nje-

sjednik Općinskog vijeća sazvao je temat-
sku sjednicu Vijeća s dvije točke dnevnog 
reda: “LNG Omišalj” i “Sanacije Dina Pe-
trokemije”. Delegaciju je predvodio danas 
također bivši državni tajnik Ante Čikotić 
i, dobro je zaključio jedan od prisutnih 
novinara, žali bože novaca poreznih ob-
veznika potrošenog na gorivo državnih 
dužnosnika i vremena utrošenog ni na 
što. Vrijedno pažnje ostalo je tek uvije-
no priznanje nadležnih da su Omišljani i 
svi Krčani opravdano zabrinuti za svoje 
zdravlje i okolinu, da opasnog otpada u 
postrojenjima uistinu ima i da, ustvari, u 
Ministarstvu, koje zakon jasno obvezuje 
na hitno djelovanje, namjerno ne čine ni-
šta u razrješavanju golemog ekološkog 
problema. Preciznije, mjerodavni čekaju, 
a da ni sami ne znaju što točno. Osim da 
će možda jednog dana sve opasne ke-
mikalije nekome zatrebati pa će ih valjda 
prodati i da će, jednom, ali nitko ne zna 
kada, na mjestu nekadašnje Dine niknu-
ti LNG terminal. Pokušavalo je društvo iz 



22

DINA

22

govu zdravlju kad već njega nije briga za 
zdravlje dvadesetak tisuća otočana.
Upozoren je ministar tom prigodom i na 
činjenicu da je na žurnu sanaciju kemikalija 
Državno odvjetništvo Republike Hrvatske 
pozvalo Ministarstvo još 2015. godine jer 
je, sukladno Zakonu o održivom gospo-
darenju otpadom, u ovom slučaju, kada 
je poduzeće izbrisano iz sudskog registra, 
sanaciju dužna provesti sama država preko 
Ministarstva koje to uporno odbija učiniti i 
Ahmetović je ustvrdila da je, s jedne stra-
ne, nedvojbeno da u bivšoj Dini “leže” tone 
opasnog otpada, a da je, s druge strane, za 
to odgovorno upravo Ministarstvo na čelu 
s Dobrovićem.
Poslije sastanka, što je bio zatvoren za no-
vinare, odnosno javnost, relativno pomirlji-
vi tonovi.
- Napokon smo dogovorili da područje 
Dina Petrokemije  konačno bude progla-
šeno “crnom točkom” negdje u listopadu 
ove godine, a potom i da bude doneše-
na odluka o sanaciji. Već idući tjedan naći 
ćemo se svi zajedno na licu mjesta, u Dini, 
pa odlučiti koji dio kemikalija bi se pokušao 
zbrinuti odmah, odnosno što je prioritet u 
zbrinjavanju, izjavila je Ahmetović po izla-
sku iz Ministarstva.
Ipak, oko jednog se ministar i načelnica 
Općine Omišalj očito nisu mogli usuglasi-
ti - je li, kada se govori o “uskladištenim” 
kemikalijama, riječ o tvarima ili otpadu. 
- Imamo, ustvari, situaciju da se u spre-
mnicima nalaze procesne kemikalije koje 
više nitko ne koristi i koje su uskladištene. 
Naravno, zahtijevaju sanaciju, ali još uvi-
jek ne možemo govoriti o opasnom otpa-
du, rekao je Dobrović. Ahmetović je, pak, 

Uoči ulaska u kabinet 
tadašnjeg ministra 
Slavena Dobrovića s 
prigodnim poklonom, 
“gas” maskom

imala posve drukčije objašnjenje: “Otpad 
je ono što ga se proglasi otpadom, od-
nosno ono za što je odlučeno da se više 
neće koristiti u proizvodnji, a DINA Petro-
kemija to je odavno učinila - nekadašnje 
procesne kemikalije proglasila otpadom.”. 
Odgovarajući na novinarska pitanja vjeruje 
li ministru, je li riječ tek o kupovini mira 
uoči turističke sezone i što će učiniti u slu-
čaju da izigra dogovor i ne sanira Dinino 
postrojenje, Ahmetović je rekla da krčke 
lokalne samouprave imaju na raspolaga-
nju tri moguća scenarija: blokadu Krčkog 
mosta, dizanje tužbe protiv ministarstva i 
alarmiranje europskih institucija.

Što sad?
Treći čin uistinu se i jest odigrao vrlo brzo. 
U drugoj polovici travnja Omišalj i područ-
je bivše Dine pohodila je brojna delegacija, 
a činili su je predstavnici Općine Omišalj, 
predstavnici ministarstava zaštite okoliša i 
unutarnjih poslova, vatrogasci, ali i neki od 
bivših radnika u Dini. I opet nije manjkalo 
optimizma.
- Veseli me i daje mi nadu ova ekipa jer se 
uglavnom slaže s mojim, odnosno našim 
stajalištima. U prvom redu onim da DINA 
bude proglašena “crnom točkom” što je te-
meljni preduvjet za svako daljnje ozbiljnije 
postupanje. Njihovi prethodnici, ekipa iz 
ondašnjeg Ministarstva čudnom je smatrala 
ideju za takav scenarij. To je ono što me čini 
oprezno optimističnom, ali ipak optimistič-
nom, rekla je Ahmetović. Upozorila je pri-
tom i na nužnost hitnoga slijedećeg koraka 
kako bi se spriječila bilo kakva mogućnost 
katastrofe za ljetnih vrućina.
- I sami vidite kako je sve obraslo, trava je 

do koljena i naprosto se taj dio posla mora 
neodgodivo odraditi. Pa samo jedan opu-
šak mogao bi uzrokovati nesagledive po-
sljedice, a morate biti svjesni da ovdje hi-
drantska mreža nije u funkciji, nema vode 
pa i da se hoće ne može se pravovremeno 
reagirati, apelirala je.
Državni tajnik Čikotić, pak, ponovio je da 
proglašenje Dine “crnom točkom” više 
uopće nije upitno i da je 1. listopada datum 
kada će to biti učinjeno, a potom slijedi 
izrada elaborata. Ipak, nije zaboravio doda-
ti da Ministarstvo ide u smjeru što skorije 
izgradnje na tom području i njegovo stav-
ljanje u funkciju. Nudeći optimizam ili, pak, 
pokušavajući minimizirati opasnost izjavio 
je i da je, što se njega osobno tiče, situacija 
kudikamo bolja nego u Sisku ili na Urinju, 
ali da će Ministarstvo učiniti sve u zaštiti 
građana i okoliša.
Kako će i kada gotovo beskrajna priča 
oko sanacije Dine biti okončana, među-
tim, danas je opet posve nepoznato. Ekipa 
iz Ministarstva zaštite okoliše, okupljena 
oko ministra Slavena Dobrovića, danas 
je, baš kao i DINA, već bivša, a novi mi-
nistar ili ministrica još nije izabran. Hoće 
li tek dogovorene mjere i akcije zaživjeti i 
s budućim glavnim državnim “ekolozima”? 
Hoće li biti ispunjena obećanja data već 
nebrojeno puta? Odnosno, da ne duljimo, 
hoće li, kada i kako postrojenja nekadaš-
nje DINA Petrokemije u Omišlju biti sani-
rana? Previše pitanja bez jasnog odgovora 
i jasan signal Omišljanima i Njivičarima te, 
dakako, onima koji ih budu predstavljali u 
budućoj općinskoj vlasti da budu spremni 
za nastavak borbe!

Ernest Marinković
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Sedmi po redu KReKo uobičajeno je donio niz zanimljivih sadržaja 
namijenjenih svim uzrastima, sve u svrhu promicanja i educiranja 
stanovništva o zaštiti naše životne sredine po čemu je otok Krk i 
inače prepoznatljiv. Zaštitni znak ove manifestacije je žabica gata-
linka, zaštićeni vodozemac koji živi na našem otoku, a simbolizira 
sve ugrožene vrste koje nestaju zbog ljudske nebrige prema pri-
rodi.
Predsezonska ponuda Turističke zajednice Općine Omišalj kroz 
mjesec travanj i svibanj ponudila je svome stanovništvu svojevr-
snu uvertiru u novu ljetnu sezonu, a sve je započelo četverodnev-
nim sajmom cvijeća u omišaljskom Spomen-parku „Sveti Mikul“ 
i na njivičkom jogu gdje su se po pristupačnim cijenama mogle 
kupiti sadnice ukrasnog i balkonskog cvijeća, trajnica, lončanica, 
začinskog i ljekovitog bilja te sadnica rajčice, paprike, jagoda, bli-
tve, tikvica i ostaloga sezonskog povrća. Proljeće je vrijeme kada 
mještani posebnu brigu vode o svojim balkonima i vrtovima pa je 
sajmu cvijeća u Omišlju i Njivicama prethodio put u Pordenone 
na „Orto giardino“, što ga je za privatne iznajmljivače sufinancirala 
Turistička zajednica. 
– Program KReKo manifestacije podijeljen je na četiri tematska 
gastro vikenda i za naše posjetioce najveća je atrakcija manifesta-
cije. Ovogodišnja gastro ponuda sastoji se od šparoga, janjetine, 
mladog sira i plave ribe kao glavne tematske cjeline svakog od 
četiri vikenda, pa je tako prvi vikend KReKa započeo 30. travnja u 
Njivicama s „Feštom od šparoga“ koje je pripremala poznata hrvat-
ska kuharica Srđana Jevtić, a sljedeći je vikend, u suradnji s lokal-
nim restoranima Kaštelom i Ulikvom na omišaljskoj Placi održana 
fešta od krčke janjetine. Slijedi još i KreKenburger, odnosno fešta 
od mladoga sira (13. svibnja) te dan plave ribe (20. svibnja), rekla 
je direktorica Turističke zajednice Andrea Orlić Čutul i dodala da 
osim gastro vikenda, manifestacija veliku pažnju pridaje ekologiji 
i edukaciji djece o važnosti očuvanja naše baštine i prirode. Iz tog 
razloga pripremaju tematsku radionicu za vrtiće iz Njivica i Omišlja 
s kojima će djecu kroz igru i praktičan rad upoznati s prirodom 
i približiti arheološka iskopavanja i istraživanja na lokaciji Mirine. 
Uz  ukusnu gastronomsku ponudu, manifestacija je popraćena za-
bavnim programom, nastupima grupe Fortunal, Largo, TS „Boduli“ 
i klape Grobnik te folklornim društvima iz Omišlja i Njivica, ali i  
sajmom autohtonih proizvoda na kojem su proizvođači posjetite-
ljima ponudili med, medicu, proizvode od šumskog voća i bazge, 
lavande, uporabne predmete od drva i druge zanimljive autohtone 
proizvode.
U planu je i tradicionalna eko akcija čišćenja podmorja u Njivica-
ma i Omišlju. Svake se godine u suradnji s ronilačkim društvom 
iz Njivica te ribolovnim društvom iz Omišlja organizira čišćenje 
podmorja, a za posjetitelje će biti organizirana i vožnja brodom sa 
staklenim dnom.

Ljeto bogato događanjima
Iz Turističke zajednice najavili su i pregršt događanja koja nas oče-
kuju ovoga proljeća i ljeta. Nakon KreKa prvo što slijedi je jazz kon-
cert Vedrana Ružića „Spiritual Market“ 27. svibnja na Mirinama.  Od 
1. do 5. lipnja Kamp Njivice ponosni je domaćin Europa Rally-a 
2017. godine. Uz bogat program događanja te razne izlete, posje-
titelji će upoznati sve čari kulturne i prirodne baštine kvarnerskoga 
područja, a očekuje nas i bogata gastronomska ponuda popraćena 
zabavnim glazbenim programom. Već više godina u Njivicama se 
održava Rapsodija vatrometa. Ove će godine trajati od 9. do 10. 
lipnja i bit će to pozdrav ljetu i uvod u bogatu ljetnu ponudu doga-
đanja. Kalendar svih ostalih ljetnih događanja zainteresirani mogu 
pronaći na web-stranicama turističke zajednice.

E.J. 

KReKo

EKOLOGIJA U SLUŽBI TURIZMA
Mali sajam cvijeća

Veliku fritaju od šparoga 
pripremala Srđana Jevtić

Manifestaciju upotpunili 
članovi folklornog društva
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Do čišćeg i ljepšeg okoliša stalo je svima, posebno udrugama koje 
djeluju na području općine Omišalj i konstantno promoviraju svoje 
mjesto. Kao i prethodnih godina, i ovoga su proljeća njihovi čla-
novi svih dobnih skupina bili vrlo aktivni i u predsezoni očistili veći 
dio područja općine. Općina Omišalj za sve je sudionike osigurala 
vreće, rukavice, kontejnere, jalovinu, boje i kistove, odnosno potre-
ban materijal te okrepu, a čistile su se plaže i podmorje, središte 
mjesta, šumski putevi, servisno-uslužna zona... U eko akciju ove se 
godine uključilo i Gradsko društvo Crvenog križa Krk projektom 
„Crveni križ u plavom okviru“ te zajedno s Rukometnim klubom 
„Omišalj“ očistilo uvalu Peškera. Ekološku osviještenost pokazale 
su i karnevalske udruge „Babani“ i „Omišjanski babani“ te Udruga 

Priroda bez čovjeka može, no može li čovjek bez prirode? Odgo-
vor na to pitanje znaju stanovnici općine Omišalj koji itekako brinu 
o svom okolišu i planeti Zemlji. Osim brojnim akcijama čišćenja 
što su ih ovoga proljeća sproveli članovi udruga, pokazali su to 
i sudjelovanjem u globalnoj akciji „Let’s do it!“, odnosno „Zelena 
čistka“ što se šestu godinu zaredom na Dan planeta Zemlje odr-
žala u 112 zemalja svijeta. Uz moto „Očistimo Hrvatsku u jednome 
danu“, pozivu Općine Omišalj odazvali su se brojni članovi udru-
ga s područja Njivica i Omišlja, Dobrovoljno vatrogasno društvo 
„Njivice“, djelatnice Turističke zajednice te članovi Upravnog odjela 
Općine Omišalj. Kao i prijašnjih godina, Općina je za sve volonte-
re osigurala radni materijal, okrepu i ručak u suradnji s Hotelima 
Omišalj. Zasukavši rukave već rano ujutro, pokazali su da vole svoje 

EKOLOŠKE AKcIJE UDRUGA

ZELENA ČISTKA ZA ČIŠĆI I LJEPŠI OKOLIŠ

pčelara „Kadulja“, koji su očistili uvalu Selehovica, odnosno uvalu 
Slivanjska. Planinarsko društvo „Obzova“ namučilo se oko čišćenja 
Voza, gdje neodgovorni kamperi i kupači za sobom ostavljaju ve-
like količine otpada. Članovi Športsko-ribolovnog društva „Zuba-
tac“, zajedno s Roniteljskim klubom „Zrinski“ iz Karlovca čistili su 
predio oko plaže Učka te podmorje od Učke do Jadrana. CB Radio 
klub i Auto-audio klub pobrinuli su se da gljive, stupići i vaze dobi-
ju novi sloj boje. Akcijama nije kraj jer iz dana u dan pristižu nove 
informacije o uređenim i očišćenim predjelima općine, čime sta-
novnici Omišlja i Njivica, ali i ostatka otoka šalju poruku o važnosti 
očuvanja i zaštite okoliša i dobrobiti prirodnih resursa.

E.J.

mjesto i prirodu, prionuli su čišćenju Servisno-uslužne zone „Pu-
šća“ te u nekoliko sati izbrisali svaki trag otpada koji je mjesecima 
boravio u prirodi. A njega je bilo i više no što su mislili! Dva veli-
ka kontejnera bila su premala za sav sakupljeni otpad, isključujući 
onaj građevinski što su ga neodgovorni pojedinci iskrcali u prirodi 
i kojega tek treba ukloniti. Boca, automobilskih guma, starih karo-
serija, zahodskih školjki, televizora, madraca, odjeće i plastike bilo 
je napretek, pa nije izostalo čuđenje volontera o tome što se sve 
odlaže u okoliš. 
Iz Općine Omišalj još jednom apeliraju na odgovorno postupanje s 
otpadom te podsjećaju na mogućnost besplatnog odlaganja kru-
pnog otpada pozivom na broj 654-604.  

E.J.
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Svečanim mimohodom vatrogasnih postrojbi 
središtem Njivica započela je 8. travnja proslava 
40. obljetnice postojanja i rada Dobrovoljnog 
vatrogasnog društva „Njivice“, a nastaviljena 
je ispred hotela “Beli kamik” pokaznom vatro-
gasnom vježbom djece i mladeži te svečanom 
sjednicom što je, uz domaće DVD-ovce, okupi-
la pripadnike vatrogasnih društava s područja 
Istarske i Primorsko-goranske županije te Sla-
vonije. Slavljenicima su svojim prisustvom veli-
ku čast iskazali i načelnik Hrvatske vatrogasne 
zajednice Željko Popović, predsjednik Vatro-
gasne zajednice Primorsko-goranske županije 
Slavko Gauš i zapovjednik Mladen Šćulac, za-
povjednik Javne vatrogasne postrojbe otoka 
Krka Dinko Petrov te općinska načelnica Mirela 
Ahmetović i direktorica TZO Omišalj Andrea 
Orlić Čutul. 
Na inicijativu tadašnjeg predsjednika Mjesne 
zajednice Njivice Dragutina Piršića, 1977. go-
dine osnovano je Dobrovoljno vatrogasno 
društvo u malom ribarskom i turistički pre-
poznatljivom mjestu. Kao i u svemu,  poče-
ci su uvijek teški pa tako oni najstariji DVD-
ovci, kojih je nekolicina živućih, pamte prvo 
privremeno vatrogasno spremište u jednoj 
privatnoj kući u Njivicama. Kako smo doznali 
od predsjednika Društva Ivana Šamanića, ga-

Mjesni odbor naselja Omišalj dosada se, u 
ovome mandatu, sastao 34 puta, čime, prema 
riječima predsjednika Ivice Blaževića, pred-
njače u aktivnosti, a još je cijela jedna godina 
pred njima. Sastaju se uglavnom nakon kon-
takta s građanima i to gotovo uvijek u punom 
sastavu te u većini slučajeva jednoglasno do-
nose zaključke s kojima idu prema izvršnoj 
vlasti. – Dosada je izvršna vlast podržala naš 
prijedlog uređenja ulaska u Omišalj, odnosno 
postavljanja klupica i koševa za otpatke te sa-
nacije šumskih puteva. Na prijedlog mještana 
inzistirali smo na deratizaciji mjesta, što je ta-
kođer odrađeno. Uklonjen je krupni otpad te 
zatvoreni prolazi uz cestu Omišalj - Čižići. Na 
obalnom pojasu postavljene su kante za pseći 
izmet, a predložili smo još uređenje oštećenog 
kolnika u ulici Medermuniće i asfaltiranje di-
jela ulice Lokvica te čišćenje dijela briga ispod 
ulice Mestačini. Mislimo da je važno postaviti 
i upozoravajuća svjetla na pješačke prijelaze, 
pogotovo ondje gdje djeca svakodnevno pre-
laze cestu, rekao je Blažević.
Blažević je pohvalio i rad Turističke zajednice 
otoka Krka, koja je osmislila povezivanje bici-
klističkih i pješačkih staza od Omišlja do Baš-

KONTAKT IZMEĐU GRAĐANA I IZVRŠNE VLASTI
MJESNI ODBOR OMIŠALJ

4O GODINA U SLUŽBI SIGURNOSTI GRAĐANA

sili su se tada požari u okolici zračne luke, na 
plažama i sl., a s godinama Društvo polako 
„staje na noge“. Nakon četvrt stoljeća, 2002. 
godine, za 25. obljetnicu, DVD se seli u zgra-
du nekadašnje Policijske postaje u Omišlju 
gdje ostaje do danas. Povijesne podatke što 
ih je iznio Šamanić nadopunila je načelnica 
Ahmetović. – Nedostaju još podaci iz 2017. 
godine, a to je početak izgradnje novoga va-
trogasnog doma u sklopu Društvenog centra 

Omišalj. Prije nekoliko dana predan je za-
htjev za građevinsku dozvolu i čim dobijemo 
odobrenje krećemo s radovima. Vjerujem da 
ćemo se početkom 2018. godine vidjeti u no-
vom vatrogasnom domu, kazala je načelnica, 
čestitavši dobrim vijestima članovima Druš-
tva značajnu obljetnicu. 
Na svečanoj sjednici uručene su i spomenice 
značajnim vatrogascima. Naim Bulat dobio 
je priznanje za poseban doprinos u razvoju 
vatrogastva i zaštite od požara. Za 20 godina 
rada u DVD-u „Njivice“ spomenicu su dobili 
Zora Klobučar, Matija Felinger i Robert Renka 
koji je nagrađen i brončanom Plamenicom. 
Spomenice za 40 godina članstva u DVD-u 
„Njivice“ dobili su Dragutin Piršić, Viktor Milo-
šević, Josip Kukolj, Ivan Bogović, Božo Šeku-
ljica, Anton Jakominić, Ivica Lesica, Ivan Blaži, 
Marinko Bogović, Slavko Juriša, Anton Dujmo-
vić, Ivan Šamanić i Julio Žderić, a spomenicom 
vatrogasnih veterana nagrađeni su Branko 
Šikić, Adem Terzić, Željko Žestić, Josip Brusić, 
Drago Kresić i Rifo Kamberović. Uz pozdrav-
ni govor, potporu i riječi ohrabrenja, načelnik 
Hrvatske vatrogasne zajednice Željko Popović 
uručio je predsjedniku DVD-a „Njivice“ plake-
tu u povodu 40-e obljetnice djelovanja.

E.J.

ke, na čemu je Mjesni odbor također ustrajao, 
barem na povezivanju Omišlja, Njivica i Ma-
linske. Vrlo su uspješno, uz pomoć i logističku 
podršku Općine,  organizirali Uskrsni doručak 
u Omišlju na Placi te za to dobili same pohvale 
mještana i prvih gostiju. Nažalost, za proved-
bu Koledve ponovno nije bilo interesa.  
Osluškujući glas mještana, predložili su još 
postavljanje ležećih policajaca u ulici Pušća, 

na mjestima gdje vozači prebrzo voze, zatim 
zaštitu stabala i asfaltiranje dijela nogostupa 
(cca 60 m) između benzinske crpke i skretanja 
u poslovno-uslužnu zonu. Njihov je prijedlog 
i zamjena izlizanih oblutaka između Malih i 
Velih steni koji su se, zbog trošnosti, pokaza-
li  opasnima i skliskima, pogotovo u kišnim 
danima, uređenje stepenica prema školi i po-
stavljanje rukohvata, izrada postolja za svijeće 
na centralnom križu na groblju te postavlja-
nje rukohvata na zapadnoj strani, kao i po-
pravak ograde uz more na Rivi Ivana Pavla II. 
te uređenje cvijetnjaka koji se tamo već duže 
vrijeme nisu održavali. 
Pred vratima turističke sezone Mjesni je od-
bor inzistirao na uređenju i obnovi svega što 
je moguće učiniti: koševa, cvijetnjaka, plaža, 
klupa... kako bi se  gostima predstavili u što 
boljem svjetlu. 
Saznali smo i da su najčešće pritužbe gra-
đana na otpad ostavljen u prirodi na divljim 
odlagalištima, na neodgovorne vlasnike pasa 
koji ne kupe njihov izmet te na oborinske 
vode koje stanovnicima staroga grada stva-
raju velike probleme i poplavljuju podrume. 

E.J.

DVD „NJIVICE“

Mimohod vatrogasnih 
postrojbi kroz Njivice

Pokazne vježbe 
pomlatka i mladeži

Plaketa DVD-u Njivice u povodu 
40-e obljetnice postojanja

Vatrogasni veterani

Spomenice za 40 godina članstva u Društvu
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Da je arheološka zona Mirine-Fulfinum iznimno vrijedna i bogata 
znali smo odavna. Lijepo priznanje i potvrda tomu stiže i iz Mini-
starstva turizma koje je sredinom ožujka lokalitet uvrstilo u publi-
kaciju „20 top arheoloških destinacija Hrvatske“. Mirinama uz bok 
tu su još Pula i Brijuni, Poreč, Zadar, Nin, Trogir, Šibenik, Split, Solin, 
Hvar, Dubrovnik, Sisak, Vinkovci, Vukovar... 
A kako teku istraživanja i što je novo u arheološkom parku na-
domak Omišlja, javnost je mogla saznati 28. travnja direktno od 
arheologinje dr.sc. Morane Čaušević Bully, voditeljice istraživanja 
na Mirinama. Uz uvodno predavanje i upoznavanje s lokalitetom, 
Čaušević Bully je zainteresirane mještane detaljno upoznala s po-
sljednjim radovima na suburbanom sklopu izvan areala grada, ta-
kozvanom prostoru termica. – Cijelo vrijeme imajući na umu arhe-
ološki park i znanstvenu problematiku na koju želimo odgovoriti, 
biramo lokalitete gdje treba završiti priču i odraditi istraživanja do 
kraja. Tako smo prvo odradili forum, koliko je to bilo potrebno, 
zatim mauzoleje i prošle smo se godine preselili na prostor termica 
i ranosrednjovjekovne crkvice, rekla je Čaušević Bully. Najnovija su 
istraživanja otkrila da se na tom mjestu nalazi vrlo veliki antički 
sklop, čiji su sastavni dio termice. – To nisu dvije odvojene građe-
vine, već se radi o iznimno velikoj građevini koja je imala više pro-
storija, građenih u više faza. U 2./3. stoljeću cijeli lokalitet antičkoga 
grada doživljava procvat i kompleks se vrlo brzo razvija, da bi se od 
kraja 4. do 6. stoljeća, što smo ovogodišnjim istraživanjima samo 
potvrdili, čitav sklop znatno povećao. Materijalom sada možemo 
dokazati da se intenzivira njegovo korištenje. Tek nakon faze kasne 

Krajem ožujka u Kijcu je održana promocija autobiografske knjige 
„Preživio sam Vukovar i Ovčaru“ autora Vilima Karlovića. Već naslov 
nagovještava dramatičnu sudbinu tog četrdesetosmogodišnjaka 
koji je pred okupljenom publikom u Društvenom centru „Kijac“ iznio 
svoja potresna svjedočanstva. Nekadašnji vrhunski sportaš u full-
contactu sudjelovao je u obrani Vukovara, a nakon pada grada za-
robljen je i preživljava strahote na Ovčari te masakr na Veleprometu 
gdje je ubijeno 260 vukovarskih branitelja. U zatvoru u Srijemskoj 
Mitrovici prolazi strašne torture, mučenja i zlostavljanja, a sve pat-
nje i nevolje koje su ga pratile kroz život opisuje u svojoj knjizi. S 
njivičkom je publikom podijelio i svoj drugi životni krah i obraćenje 
koje doživljava u zagrebačkom pritvoru, nakon što je zbog ucjena i 
kamatarenja oduzeo život svome kumu. Iskrenim i potresnim svje-
dočanstvom publici je poručio da nikada ne gube vjeru i nadu. One 
su mu, kako je kazao, dale snagu da ponovno ustane kada je mislio 
da je sve izgubljeno. Nakon promocije, Karlović je okupljenima pot-
pisivao knjigu koja se mogla kupiti po promotivnoj cijeni.

MIRINE UVRŠTENE U TOP 20 ARHEOLOŠKIH LOKALITETA

RATNA SVJEDOČANSTVA VILIMA KARLOVIĆA
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antike građevina se urušava i na njezinom se vrhu gradi mala crkva 
za koju ne znamo je li iz 9. ili 11. stoljeća, ispričala je Čaušević Bully.

Pronađena Mona Lisa lokaliteta
Posljednjim je istraživanjima, dakle, dokazano da u vrijeme kada se 
gradi crkva na Mirinama, u suburbanom se kompleksu intenzivira 
život. – Ne možemo ne pomisliti da to nije direktno povezano i s 
crkvom. Materijal koji je unutra dokazuje na vrlo intenzivno kori-
štenje svakodnevnih uporabnih predmeta. Ipak, jučerašnji je nalaz 
iznimno bitan i jedinstven, uzbuđeno je rekla arheologinja i obja-
snila: – U cijeloj toj gomili keramike, amfora, igli za šivanje mre-
ža, utega, udica, metalurškog otpada i sl. našli smo jedan izniman 
predmet. Koštani češalj dugačak oko 12 cm, koji je ukrašen vrlo 
kvalitetnim reljefom: prizorima iz Kristova života. Takvim se nala-
zom ne bi posramile ni najveće svjetske galerije i muzeji i kao što 
je moja francuska kolegica rekla, to je naša Mona Lisa, naš Apok-
siomen.
Najnovija arheološka istraživanja i jedinstveni dokazi što se tiču 
prvih desetljeća razvitka kršćanstva na Kvarneru bacaju tako novo 
svjetlo na vrijednost suburbanog sklopa i na međusobnu poveza-
nost s cijelim kompleksom, a lokalitet zasigurno skriva još mnogo 
tajni koje će buduća istraživanja tek otkriti. 
Dodajmo i da istraživanja na Mirinama financiraju Općina Omišalj, 
Ministarstvo kulture, Université de Franche-Comté, a u istraživanji-
ma će im se priključiti i Sveučilište Harvard. 

E.J.

Dr.sc. Morana 
Čaušević Bully
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Ove godine pod organizacijskom palicom Grada Krka, 30. ožujka pro-
glašeni su najbolji i najuspješniji otočni sportaši, sportašice i sportski 
kolektivi u 2016. godini. Svečanost, što se održala u krčkoj osnovnoj 
školi, dvadeseti je put okupila kremu krčkoga sporta, mahom mlade 
sportaše koji su svojom ustrajnošću i sportskim uspjesima pridonijeli 
popularizaciji sporta i svojih sportskih društava, ali i promociji otoka 
Krka. Dobivena priznanja i nagrade motivacija su im za daljnje aktivno 
bavljenje sportom i postizanje osobnih i sportskih uspjeha.
Među dobitnicima nagrada posebno su mjesto zauzeli omišaljski 
sportaši. Ističemo Veslački klub „Glagoljaš“ iz Omišlja, odnosno 
Laru Nenadić, koja je u kategoriji do 14 godina među šest prijav-
ljenih kandidata odnijela titulu najbolje otočne sportašice. Drugim 
je mjestom u kategoriji najboljih sportaša uzrasta od 14 do 18 go-
dina počašćen Mihael Girotto, također veslač „Glagoljaša“, dok je 
u kategoriji najboljih seniorki također drugo mjesto zauzela Paola 
Girotto koja posljednjih nekoliko godina sportske uspjehe niže u 
dalekom SAD-u, veslajući za Sveučilište Barry na Floridi. 
Najuspješnijim sportskim kolektivom, odnosno najuspješnijom 
ženskom seniorskom ekipom proglašene su sportašice Ruko-
metnog kluba „Omišalj“ koje su u 2016. godine postigle povijesni 
uspjeh – prelazak u 2. ligu. Najuspješnijom muškom seniorskom 
ekipom, pak, proglašeni su sportaši iz Športsko streljačkog klub 
„Dub“ iz Malinske. Veslačice „Glagoljaša“ uvrštene su i među naj-
bolje ekipe do 18 godina. 
Svečanost dodjele nagrada najboljim otočnim sportašima, sporta-
šicama i sportskim kolektivima financiraju sve otočne lokalne sa-
mouprave, a najboljima su ove godine, osim plaketa, dodijeljene i 
novčane nagrade u iznosu od 1.000,00 kn za pojedince i 2.000,00 
kn za timove. 

E.J.

Članovi Boćarskog kluba „Trstena“ konačno su odahnuli. Od sada 
treninge i ligaške utakmice mogu održavati i u večernjim satima, 
zahvaljujući financijskoj potpori Općine Omišalj koja im je u novom 
sportskom centru u Kijcu osigurala priključke za vodu i električnu 
energiju, osnosno rasvjetu joga i teniskog terena, što je stajalo oko 
22.000 kuna. – Sada možemo igrati i noćne utakmice i trenirati 
kasnije, što nam puno znači, pogotovo u zimskim mjesecima kada 
su dani puno kraći, rekao je Željko Barešić. Dodajmo i da natjeca-
teljska sezona u 3. hrvatskoj boćarskoj ligi traje još mjesec dana i 
da je BK „Trstena“ među deset najjačih momčadi u Županiji.

E.J.

OD SADA I NOĆNE 
UTAKMIcE U SPORTSKOM 
cENTRu Kijac Karate klub Krk Croatia, u kojem 

djeluje nekoliko mladih sportaša iz 
općine Omišalj, posljednjih mjese-
ci niže velike uspjehe. Nakon što su 
početkom travnja nastupili na Pr-
venstvu Hrvatske za mlađe uzraste 
u Ivankovu i s četrnaest predstav-
nika, odnosno natjecatelja, osvo-
jili ukupno sedam medalja, među 
kojima ističemo onu brončanu Ire 
Šekuljica iz Njivica, krajem travnja 
na 14. TAD Cup-u u Rijeci također 
su briljirali. Među više od 550 na-
tjecatelja iz pet zemalja, karatisti 
krčkoga Kluba osvojili su četrnaest 
odličja, čime su postali ponos ne 
samo trenera i roditelja, već i ci-
jeloga otoka. Valja istaknuti da su 
među njima velik uspjeh postigli 
natjecatelji iz općine Omišalj. Naj-
uspješnija je bila Ira Šekuljica koja 
je u kategoriji mlađe učenice -28 
kg osvojila zlatnu medalju, srebr-
nim odličjem nagrađene su Mia Rudman (učenice -32 kg) i Lucija 
Lesica (učenice -40 kg), dok je Elias Rudman (cicibani -26 kg) osvojio 
brončanu medalju. 

E.J.

VELIK USPJEH KaRaTe 
KLUBa KRK CROaTIa

Ira Šekuljica (u crvenom) 
brončana na Prvenstvu 
Hrvatske

GLaGOLJaŠ I RUKOMETNI KLUB OMIŠaLJ 
NAJBOLJI SpORTAšI OTOKA
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U jednom kriznom povijesnom razdoblju Omišlju je prijetila ozbiljna opasnost. O ka-
kvoj se nevolji i prijetnji radilo ne znamo točno jer je podatke prekrio veo zaborava. Po 
svemu sudeći, riječ je o nekoj epidemiji većih razmjera koje su u proteklim stoljećima 
često harale našim prostorima i ostavljale za sobom veliku pustoš. Omišljani su tada 
odlučili da će kao spomen na uslišani zagovor i izlaz iz prijeteće nevolje svaki duhovski 
utorak biti zavjetni blagdan cijele župe. Od tog vremena, koje traje stoljećima, na Du-
hovski utorak rano ujutro još za mraka, u 4,30 sati, vjernici u zajedništvu sa župnikom 
i svećenicima  kreću iz župne crkve u procesiji prema kapeli Svetog Duha, pjevajući 
litanije svih svetih. U kapeli se slavi zavjetna jutarnja Misa, a potom slijedi molitva za 
mrtve i blagoslov polja. Sudionici se zatim procesionalno vraćaju u župnu crkvu gdje 
se izmoli završni psalam zahvale iz jutarnje službe. Blagdansko se slavlje nastavlja sve-
čanom Misom u župnoj crkvi u kojoj sudjeluju brojni svećenici i hodočasnici, posebice 
s otoka Krka ali i iz drugih mjesta. Uvrijeđena je praksa da svake godine svečano mi-
sno slavlje predvodi drugi svećenik. Prije dvije godine predvodnik je bio novozaređeni 
krčki biskup mons. Ivica Petanjak.
Duhovski utorak, u narodu Duhovski utorek, postao je blagdan kad župljani 
Omišlja prepoznavaju svoj zavjetni dan, nešto što ih je u jednom kriznom povi-
jesnom vremenu objedinilo, povezalo, usmjerilo i, na određeni način, zavjetom 
obvezalo da će ostati postojani i vjerni obećanju predaka.

Blagdan Duha Svetoga i živopisne slike
Znakovito je da su Omišljani odabrali blagdan Duha Svetoga i vjerničkom su 
intuicijom prepoznali da Duh Sveti ima snagu izvući iz neprilike.
Pokušajmo stoga makar barem donekle shvatiti njegovu ulogu. Duh Sveti nam 
se približava kroz znakove. Biblija ga otkriva u živopisnim slikama. 
Duh Sveti je kao golub. Prepoznajemo ga kako lebdi nad vodama kod stvaranja 
svijeta, a nad vodama potopa golubica se vraća s maslinovom grančicom donoseći 
mir i svršetak potopa. Lik goluba silazi nad Isusa koji je kršten u vodama Jordana. 
Duh Sveti je kao zrak i vjetar u svim oblicima: lahor, vjetar, olujni vjetar, orkan. 
Lagani lahor osvježava i odmara. Vjetar sa svojim olujnim i snažnim djelovanjem 
pročišćava ustaljeni zrak naših misli i osjećaja, naših ideja i shvaćanja, naših na-
vika i sklonosti. Nadalje, oganj i plameni jezici spaljuju osušeno, suvišno i trulo, 
a pročišćavaju i oživljavaju novo. To je ujedno Duh žara ljubavi, Duh zauzetosti i 
predanja, Duh sebedarne ljubavi. 
Taj Duh Sveti očitovao se u apostolima i razotkrio Božju silu i snagu po svojim 
učincima. Apostoli više nemaju straha, ispunjavaju se nutarnjom snagom, ra-
došću, ljubavlju. Radosni su i oduševljeni, unose svježinu i radost, radost i mir. 
Riječju, zbiva se novost! Novi polet, novi zamah, stare trzavice nestaju, a rađa se 
nešto novo što odiše svježinom i poletnim žarom. Osjećaju međusobnu pove-
zanost, raduju se jedan drugome, razglašuju divna Božja djela. Bez Duha nema 
života, nema ljubavi, povjerenja, komunikacije, zajedništva, suživota. Zato lijepo 
kaže sv. Pavao: Duha ne trnite... Sve ispitujte, dobro zadržavajte. Ispitajte duhove, 
jesu li od Boga...
Zato blagdan Duhova postaje rođendanom Crkve. Taj isti Duh i danas živi uko-
liko je Crkva autentična i prava.

Općina Omišalj prepoznala u zavjetnom danu Dan 
Općine
Općina Omišalj prepoznala je u drevnom župnom zavjetnom danu Duhovskom 
utorku svoj Dan Općine.
Stoga je za sve važno da Duhovski utorak postane sve više za sve rođene ovdje, ali 
jednako tako i za sve koji su zavoljeli Omišalj i izabrali ga mjestom novog prebi-
vališta, dan prepoznavanja našeg povijesnog, uljudbenog i vjerskog identiteta, 
kako bismo se na što bolji način nosili s ne lakim zahtjevima vremena i svi zajedno 
što bolje odgovorili materijalnim i duhovnim potrebama ovoga kraja.
Duhovski utorak također slave omišaljski iseljenici izvan rodnog mjesta, posebice 
u Americi. U New Yorku na blagdan Duhova Društvo Omišalj organizira okuplja-
nje Omišljana, Njivičara i ostalih Krčana na slavlje Zavjetnog dana rodnoga kraja.

DUHOVSKI UTORAK – ZAVJETNI DAN ŽUPE I 
DAN OPĆINE SPOMEN JE KOJI TRAJE

dr. Anton BOZANIĆ, 

župnik Župe Uznesenja  
Blažene Djevice Marije

dr. Ivo BELAN

Što činiti da bi se održavao psihološki ekvilibrij, postiglo 
mentalno zdravlje? Razumljivo, za to postoji isto toliko 
recepata koliko i ljudi. Svaki se recept temelji na kon-
cepciji mentalnog zdravlja. Jedno opsežno istraživanje 
je zaključilo da se mentalno zdravi ljudi ponašaju konzi-
stentno na pet važnih načina:
Oni imaju velik izbor izvora za zadovoljstvo i veselje. Oni 
nalaze zadovoljstvo na mnoge načine i u mnogim stvarima. 
Ako, zbog bilo kojeg razloga, izgube neke od svojih izvora 
zadovoljstva, imaju druge kojima se mogu okrenuti. Primje-
rice, ako osoba izgubi dobrog prijatelja zbog smrti, može 
tugovati, ali ako ima još druge dobre prijatelje, ona dobija 
od njih psihološku potporu i oporavi se. Međutim, ako čo-
vjek izgubi svoga jedinoga dobrog prijatelja, on ima malo 
toga na što se može osloniti i nastavlja tugovati u svojoj usa-
mljenosti. Čovjek ima isti problem ako mu je jedini interes u 
njegovom poslu, u njegovoj najbližoj obitelji ili u jedinom 
hobiju. 
Oni su fleksibilni kada su pod stresom. To jednostavno 
znači da se mogu nositi sa životnim udarcima. Kada su su-
očeni s problemima, oni mogu vidjeti alternativna rješenja. 
Fleksibilnost za vrijeme dok je čovjek pod stresom je u bli-
skoj vezi s imati brojne različite izvore zadovoljstva, veselja. 
Ako ima više podrške na koju se može osloniti, osoba je 
manje ugrožena situacijama koje stvaraju strah i tjeskobu. S 
većim i punijim opsegom različitih iskustava i međuljudskih 
odnosa, čovjek može prići problemima s različitih aspekata. 
Oni su svjesni i prihvaćaju svoja ograničenja i svoje pred-
nosti. Ili da to kažemo na drugi način, oni imaju razmjerno 
točnu sliku o sebi i zadovoljni su onime što vide. To ne zna-
či da su oni spokojni sa sobom, nego to znači da oni znaju 
da ne mogu biti netko drugi i to je potpuno u redu za njih. 
Oni tretiraju druge ljude kao individue. To je suptilan i 
važan fenomen. Ljudi koji su preokupirani sobom, obra-
ćaju samo površnu pažnju na druge. Oni su toliko veza-
ni na sebe da ne mogu primjećivati detalje u osjećajima 
drugih ljudi, niti mogu stvarno slušati. Mentalno zdravi 
ljudi stvarno brinu o tome što drugi ljudi osjećaju.  
Oni su aktivni i produktivni. Ti ljudi vole ono što rade i 
uživaju u korištenju svojih vještina. Ne osjećaju se natjerani 
da proizvode kako bi se dokazali. Njihove aktivnosti su pod 
njihovom kontrolom; aktivnosti ne upravljaju njima.

Tjelesno, duševno i društveno 
blagostane=zdravlje
Uz odsutnost bolesti, za zdravlje je prijeko potrebna i os-
novna razina kreposti, opća životna sposobnost prilago-
đena uvjetima u kojima čovjek živi. Pojam zdravlja obu-
hvaća tjelesno zdravlje, ali i duševno i duhovno zdravlje, 
pa prema tome i način suživota s drugim ljudima, u 
obitelji, među prijateljima, na poslu itd. Pozornost veći-
ne usmjerena je tjelesnome zdravlju. Međutim, zaštita se 
duševnog zdravlja često zaboravlja ili svodi na neprimje-
njive savjete: “ne treba se uzrujavati“ itd. 
Još 1948. godine, Svjetska zdravstvena organizacija je 
ovako definirala zdravlje: “Zdravlje je stanje potpuno-
ga tjelesnog, duševnog i društvenog blagostanja, a ne 
samo odsutnost bolesti i iznemoglosti.“
Život je kratak. Treba ga živjeti. Osoba koja ima dobro 
mentalno zdravlje živi ga u svoj njegovoj punoći i onaj 
koji ga živi uživajući ima dobro mentalno zdravlje.

MENTALNO ZDRAVLJE


